
Vélemény a Lepkéről
Kérdőívünkben szeretnénk megtudni tőled 
kedves Olvasó, hogy Te mit gondolsz a 
Lepkéről. Ez fontos, hiszen ez a lap az 
Egyetem hallgatóiért, tehát érted is van, ezért 
tudnunk kell, mi tetszik Neked, és mi nem, 
miről olvasnál szívesen az egyetemi lapban. 
Folytatás a 21. oldalon...

-pm:

Bormarketing kertész szemmel
Az utóbbi egy évtizedben . nagyon sokat 
halhattunk arról, hogy a magyar szőlő- és I 
borágazat válságban van, óriásiak az eladatlan 
készleteink, és igazából nagyon sok termelőnek 
nincs állandó felvevőpiaca az általa előállított l 
borokra. A magyar és az európai borhelyzetről 
kérdeztük Sidlovits Diánát, Egyetemünk nem is 
oly régi hallgatóját, a Hegyközségek Nemzeti 
Tanácsának (HNT) szakmai referensét.
Folytatás a 3. oldalon...
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PPP az Egyetemen
Egyetemünkön a közeljövőben három 
kollégium lesz felújítva a PPP program 
keretein belül. Ezek a Somogyi Imre 
Kollégium (Villányi út), a Földes 
Ferenc Kollégium (Közgáz), valamint a 
majdani Magyari Zoltán Kollégiumhoz 
kapott épület (az Államigazgatási Kar 
jelenlegi kollégiumának kiváltására). 
Folytatás a 7. oldalon...
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A Center Elektronikus Marke-ting Kft. 
pályázati felhívása
Tehetséges tanulók vagy végzős hallgatók 
15 oldalas pályázatait várják az alábbi 
témakörökben: online marketing, online 
pr, dm marketing, sms marketing, online 
kommunikációs stratégiai tervek, online 
kommunikációs taktikai tervek. Az első öt 
helyezet magas pénzjutalomban részesül, 
és publikálási lehetőséget is kap. A 
pályázat beadási határideje: 2005. június 
15. (a téma megjelölése 2005. április 1.) 
A dolgozatokat az alábbi címre küldjétek: 
info@centerem.hu.

Szakmai gy akorlatok
3-12 hónapos szakmai gyakorlatra nyílik 
lehetőség Hollandia magas színvonalú 
kertészeti üzemeiben. Részvételi díj 350 
és 430 EUR között változik. Jelentkezés 
folyamatosan! Érdeklődni, illetve 
jelentkezni lehet Végváriné dr. Kothenz 
Zsuzsannánál. *

Meghívók doktori értekezésekre
A BCE Kertészettudományi Doktori 
iskolája szeretettel meghív minden kedves

érdeklődőt az alábbi doktori értekezések 
nyilvános vitájára:
2005. március 30-án délelőtt 10.30- 
kor Nyitrainé Sárdi Diána „Bioborok 
összetételének vizsgálata' (Témavezető: 
Kállay Miklós. CSc) című doktori 
értekezését lehet meghallgatni a K épület 
második emeleti Tanácstermében. 2005. 
április l-jén délelőtt 10 órakor tartják, 
Szecskó Viktória „4 fásdugványok 
gyökeresedő képességének fiziológiai 
összefüggései szilvaalanvoknáT’
(Témavezető: Hrotkó Károly, DCs) 
című doktori értekezését hallhatjuk, 
ugyancsak a K épület Tanácstermében. 
Mindkét nyilvános vita írásos formában 
megtalálható a www.lib.bkae.hu/phd. 
html címen.

Leonardo- gyakorlatok
A Németország által koordinált Leonardo 
program pályázati lehetőséget kínál fel a 
Zöldség és Gombatermesztési Tanszékkel 
együttműködve 3 hónaptól l évig 
terjedő időtartamú szakmai gyakorlatra. 
Jelentkezni lehet a tanszéken Dr. Terbe 
Istvánnál.

Francia farmgyakorlat
2005. július 7. és szeptember 9. között 
farmgyakorlatra nyílik lehetőség az 
agrárhallgatók számára. A gyakorlatok 
helyszíne a Loire-menti farmok egyike. 
A jelentkezés határideje: 2005 április 
5. Bővebb információ a www.kee.hu 
honlapon, illetve Végváriné dr. kothenz 
Zsuzsannánál.

MSc képzés Franciaországban
Végzősök figyelem! 2 éves MSc 
(posztgraduális) képzés indul 
Franciaországban. A 2 év során a 
résztvevők mind kurzusokon, mind 
cégeknél lefolytatott szakmai gyakorlaton 
vehetnek részt. A képzés eredményes 
vizsga esetén MSc diplomát ad. Ösztöndíj: 
625 EUR havonta. A jelentkezés feltétele: 
BSc. diploma és francia nyelvtudás. 
Jelentkezési határidő: 2005. március. 
További infirmáció a Dékáni Hivatalok 
hirdetőtábláin olvasható, illetve a 
s.brochier@esa-angers.educagri.fr e-mail 
címen kérhető.

márc ius 9. Debrecen
L o v a rd a ,19 óra 

J e le n tk e z é s i határidő: február 28 .
március 16. Veszprém

Diák Centrum , 19 óra 
J e le n tk e z é s i határidő: m árcius 7,

március 23.  Eger
Hallgató i Klub, 19 óra 

J e le n tk e z é s i határidő: m árcius 14.
április 14. Szeged

SZOTE Klub, 19 óra 
J e le n tk e z é s i határidő: április 1.

április 26. Szombathely
BDF S portcsarnok, 19 óra 

J e le n tk e z é s i határidő: április 15.

Döntő:
május 12. Budapest

Programok:
A frika i tánc show, 

Kareoke, Henna festés...

r m
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és eszed 
MENNYI 

VAN?
*  www.elmebajnoksag.hu
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Helyesbítés
A Lepke 111. évfolyam/1. számának 15. oldalán 
megjelent „Kajszibarackrendezvény” című cikkel 
kapcsolatban a következő helyesbítéseket tesszük 
közzé:

A program szervezője a Genetika és 
Növénynemesítés Tanszék (Dr. Pedryc Andrzej és 
Hermán Rita) volt.
- A fotókat készítette: Oláh Róbert.
Az érintettektől elnézést kérünk.

IMPRESSZUM

L E c só P  arkászK Ertész
A Budapesti Corvinus Egyetem 
ÉTK-KeTK-TK Hallgatói Lapja

Megjelenik szorgalmi időszakban havonta. 3000 példányban.

Főszerkesztő: Dr. Haltrich Attila;
Felelős szerkesztő: ifi. Szalai Ferenc; *> 

Szerkesztő: Gál-Berey Tünde;
Tördelő szerkesztő: Hetei Péter

írták: Gál- Berey Tünde, Hock Zsófia. Krisztandl Zsu
zsa, Mikó Péter, Pauló Róbert, Rónaszéki Katalin, Sike 
Balázs, Spiegler Márton, Szabó Orsolya, Szalay Aletta, 

ifi. Szalai Ferenc, Újvári Tamás.

Fotó: Kator Zoltán, Krisztandl Zsuzsa, Pauló Róbert. 
Képregény: Pálffy Bandó

Kiadja a Budapesti Corvinus Egyetem Természet- 
tudományi Területi Koordinációs Tanácsa

Felelős kiadó: Dr. G. Tóth Magdolna 
elnök, TTKT

______________Nyomja az Inkart Kft.
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Bormarketing kertészszemmel
Az utóbbi egy évtizedben nagykőn sokat 
halhattunk arról, hogy’ a magyar szőlő- 
és borágazat válságban van, óriásiak az 
eladatlan készleteink, és igazából nagyon 
sok termelőnek nincs állandó felvevőpiaca 
az általa előállított borokra. A magyar 
és az európai borhelyzetről kérdeztük 
Sidlovits Diánát, Egyetemünk nem is oly 
régi hallgatóját, a Hegyközségek Nemzeti 
Tanácsának (HNT) szakmai referensét.

- Mihez kezdtél, miután befejezted az 
egyetemet?
- Az egyetem elvégzése után, 1999-ben 
rögtön felvételt nyertem a Tájépítészeti 
és Döntéstámogató Rendszerek 
Doktori Iskolába, ahol Hamos Zsolt 
rektorhelyettes úr a témavezetőm. 2000. 
őszén elnyertem a francia kormány 
ösztöndíját a Montpellierben található 
ENSAM Agrártudományi Egyetemre, 
ahol egy szőlészettel és borászattal 
kapcsolatos másoddiplomás képzésen 
vettem részt. Ez után felajánlották, 
hogy a PhD fokozatomat ott szerezzem 
meg egy kettős irányítású témában, 
de ezt sajnos nem sikerült megoldani, 
így kint Montpellierben az INRA nevű 
Agrárgazdaságtani Kutatóintézetben 
helyezkedtem el, ahol szőlő- és bor 
piackutatással foglalkoztam, több 
borpiackutatással foglalkozó projektben 
is részt vettem. Részletesen foglalkoztam 
a szőlő- és bor ágazat gazdaságtanával 
és a közös borpiaci szabályozással. 
Közben .tanítottam a montpellieri 1. 
számú Egyetem Gyógyszerész Karán egy 
borászati képzés keretében.
- Gyógyszerész Karon borászképzés?
- Igen. Az ottani orvosi egyetem 
története elég sajátos. Az egyetemet 
1100 körül alapították, és az azóta eltelt 
évszázadokban mindig tartozott hozzá 
szőlőültetvény is. A bor egészen 1982-ig 
szerepelt a francia gyógyszerkönyvben. 
Emiatt a gyógyszerészeknek kialakult 
analitikai rendszere van, amelynek 
segítségével borászokat képeznek. Az 
ENSAM a filoxéravész után alakult, 
és inkább gyakorlati szőlész- borász 
képzéssel foglalkozik.

- És hogyan kerültél a HNT-hez? Mivel 
foglalkozol ott?
- A HNT másfél évvel ezelőtt szakmai
referenciákkal és tárgyalóképes
nyelvtudással rendelkező szakembereket 
keresett, és én megfeleltem az 
elvárásaiknak. Jelenleg szakmai
referensként az uniós szabályozással, 
a nemzetközi kapcsolatok ápolásával 
valamint piacelemzéssel foglalkozom, 
és közben igyekszem befejezni a 
doktorimat.
- Mi a véleményed a magyar bor EU- 
s helyzetéről? Magyarországnak 
minőségi vagy tucatárut kellene- e 
termelnie?
- Ez egy eléggé összetett kérdés. Úgy 
látom, hogy korrekt minőségű asztali 
borra mindig van igény, de ennek az 
előállítását sem szabad túlzásba vinni. 
A rendszerváltás után egy elég furcsa 
helyzet állt elő, ugyanis az exportpiacaink 
beszűkülése mellett is technikailag 
fejlődött a borászatunk. 1996 óta csökken 
az exportunk, a belső piacaink pedig 
stagnálnak. A magyar borászatnak nagy 
veszteség volt a szovjet utódállamok, 
mint felvevőpiac elvesztése. Emellett 
a termelésünk is elaprózódott. Közben 
fejlödikazújvilágiországokfDél-Amerika, 
Dél- Afrika, Ausztrália) szőlőtermesztése, 
egyre nagyobb mennyiségű és jobb 
minőségű árut képesek előállítani, mint 
az EU tagállamai. Pozitívumnak tartom, 
hogy a nyugat felé irányuló exportunk 
növekedett. Sok piaci szereplő sokkal 
jobban tud érvényesülni nálunk, mivel 
hatékonyabb a termelésszervezése és 
a marketingtevékenysége. A termelők 
közül kevés az olyan, aki nagy tételben 
állandó minőséget tud garantálni, és ezen 
keresztül állandó piacot tud biztosítani a 
termékeinek.
- Milyen lehetőségeink vannak itthon és 
az EU-ban, mivel érdemes foglalkozni?
- A termelők nagy része a belső piacot 
tartja fontosnak, itthon próbálja meg 
értékesíteni a termékeit. Nagyon jók 
vagyunk a fehér illatos fajtákból készített 
borok előállításában, ezekre van igény 
a piacon, mind itthon, mind az EU-ban. 
Nagyon fontosnak tartom a minőség
-  ár arányának kiváló meghatározását, 
mert csak ennek segítségével tudunk 
eladható terméket előállítani. Alapvető 
fontosságúnak tartom a termelés 
hatékonyságának növelését, így a 
termelés jobb szervezését, pl. TESZ-ek 
formájában, így mi is hatékonyabban 
tudnánk termelni.

Jelenleg milyen tendenciák 
érvényesülnek a piacon?

- Két tendencia van, egyrészt vannak azok 
a fogyasztók, akik az állandó minőséget 
jelentő világfajtákat keresik, és vannak 
azok, akik különlegességekre vágynak. 
Ezeknél a fogyasztóknál hazánknak jó 
esélyei vannak, például a Kékfrankossal, 
Kadarkával, valamint a hagyományos 
fehér fajtákkal, de itt is nagyon fontos 
szerepe van a marketingnek. Sajnos 
Magyarország veszít az export piacain, 
mivel nálunk nincs finanszírozása a piaci 
versenynek, az exportpiacokon való 
szereplést pedig önerőből nagyon kevesen 
engedhetik meg maguknak. Hazánk 
számára az elsődleges exportpiacot 
Németország jelenti, ahova világfajták 
és hagyományos magyar fajták borait is 
szállítjuk.
- Mi a helyzet az „újvilági” borokkal. Az 
ottani termelők jobb minőséget tudnak 
szállítani az európai termelőkénél?
- Nagy a verseny az újvilági termelőkkel, 
főleg a világfajták esetében. A jobb 
versenyhelyzet a technológián és a 
termőhelyen múlik, valamint a munkaerő 
árán, így a termelés költségén. A borok 
minőségét a borversenyeken lehet 
lemérni, ahol inkább az egyes termelők, 
és nem a régiók, országok borainak 
minősége dominál. Az újvilági termesztés 
mennyiségileg még nem telítődött, de 
már ott is, mint Európában, kezdenek a 
túltermelési válság jelei mutatkozni. Az 
EU-ban telepítési tilalom van érvényben, 
viszont az újvilágban folyamatosan 
telepítenek, ami a későbbiekben óriási 
problémákat okozhat mind az európai, 
mind a világpiacon.
- Miben látod a magyar szőlőtermesztés 
és borászat fejlődési lehetőségét, 
fejlődési útját?
- Mindenképpen az összefogásban. Ez 
egyrészt jelenti a „minőségi” felvásárlást 
(termesztéstechnológia ellenőrzése), 
melyet már egyes nagy cégek jelenleg 
is végeznek, így biztosítanak maguknak 
folyamatosan nagy mennyiségű és 
minőségi árut, melyet kereskedelmi 
láncokon keresztül tudnak értékesíteni. 
A másik lehetőség a pinceszövetkezetek, 
TÉSZ-ek (Termelő és Értékesítő 
Szövetkezet -  a Szerk.) létrehozása, 
melyekben a kistermelők azonos 
minőségi elvárások és előírások alapján 
tudnak közösen termelni és értékesíteni. 
Ezek mellett nagyon fontos szerepe 
van a borrégiók létrehozásának, mivel 
a viszonylag kis borvidékeink borait 
nagyon nehéz az unióban a jelen formában 
értékesíteni.

Szalai
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A világ egyik legnagyobb
céginformációs. UZleii «detbáziua, 
számon speciális pénzügyi «dallal, 
ftirarctwwrmrrat é s anéíestforö 
jogi Információval kiegészítve. A 
(MZlIchelőség •  Magyarországi« 
vonatkozó infoi (nációkhoz ad
hozz átélési lehetőséget.
A szolgáXatás az egyetem egész 
területéről használható Z005. 
március 14-ig (ogyrdőbcn
legfeljebb 5 felhasználó).

időpont: 2005. már cuts 18-21. 
Helyszírt: Balalonlelle

A tábor vendégei:
Horváth Zsolt, a Budap 
értéktőzsde vezérigazgatóid 
Or. Pongrácz Antal, az 
vezérigazgató-helyettesR, 
Szerencsejáték Rí. elnöke 
Or. Pásti György, bői 
(borkóstoló)
Tarsoly Csaba, a Ouestor 
élnék vezérigazgatója 
Or. Zömben Ottó, csillagász 
Zsédenyi Adrienn (Zsé 
énekesnő

M ín ikon fe rencio

Jelentkezés:
honlapon, 

51 a Fővám

Honlapjainkról

- CORVTHUS-Belog* Felvételi információk - Í oldalaink - Álla míg.i 
200*^07 13:13 KöpzétH progromok 20 copvinus wki

Helfer Farka»Sf»lt» rdntárgydk,ov«J«eírás«»,á ,yá ^ ,i W6<tzak 
Bevumitáhor
*OWW», »  » f ’*’- "t*** ,<;■». - 1«
A Heller Farkas Sz. tr..-ttseyi elökosziiö vivi ösztöndíjakra: 
ismét megrendezi hagyományon 2005. íetwudr 14 március 10.
Be vonót áboiát « Szakkollégium
iránt érdeklődő elsőéves Pályázatok beadási )>atá*»de)e: 
hallgatók számára. 2005. március 10. (csütörtök)

A világunkban a legértékesebb dolog az 
információ. A vállalatok milliárdokat 
képesek kiadni érte, illetve az olyan 
szakemberért, aki birtokolja azt. Az 
életünkben az információszerzés fontos 
szerepet játszik. Információt szerezhetünk 
családunktól, barátainktól, kedvesünktől 
és az iskolánkból.
Az oktatás terén a régiekhez képest sokat 
változott a világ. Régen az oktatóktól és 
könyveikből tanulhattunk. Mára ez a £ör 
kibővült az internettel, amit nem bírunk 
semmiféle képen sem elkerülni (lásd: 
Neptun).
Egyetemünk szintén csatlakozott az 
internetes információterjesztéshez, a 
kapcsolat ilyetén történő felvételhez. A 
Budapesti Corvinus Egyetem hivatalos 
honlapjának címe: www.uni-corvinus.hu. 
Ha ezt beütjük, akkor előtűnik a Fövám

mert meg lehet 
tudni, hogy mikor 
van pl. rendszer 
leállás. Az e-mail 
címünk általában 
a keresztnév. 
vezetéknév@stud. 
uni-corvinus.hu, 
de a biztonság 
k e d v é é r t  
nézzük meg a 
beállításoknál. 
Nézzünk, hogy 
mire jó a cusman. 
Ha nem az uni- 
c o r v i n u s r ó l  
akarjuk elérni, 
akkor gépeljük be,

felhasználó adminisztráció és az 
oktatás adminisztrációnál megtudhatjuk 
mindenféle adatunkat. Itt láthatjuk e-mail 
címünket, és hogy 15 Mbyte tárhelyünk 
van. A központi autentikáció pedig 
láthatjuk, hogy van egy ftp tárhelyünk. 
A start menü/futtatásba írjuk be, amit a 
profile ösvény megad és nyomjunk egy 
entert. Ide másolhatunk cuccokat és le 
is tudjuk őket tölteni. Hát kb. Erre jó a

cusman.
A www.kee.hu beütésével megláthatjuk 
campusunk honlapját. Itt információt 
szerezhetünk az arborétumról, 
megnézhetjük a térképét és eljuthatunk 
karaink honlapjaira.
A Hallgatói Önkormányzat nemsokára 
elindítja saját új honlapját, melyen 
folyamatosan értesülhetünk az aktuális 
hallgatói témákról, jegyzeteket tölthetünk 
le, a fórumon kérdéseket lehet feltenni, 
melyet a HŐK tagjai meg is válaszolnak. 
S persze megnézhetitek az aktuális bulikat 
is.
Mindenkinek jó szörfözést kívánok.

-George-

Rábírunk kattintani a 
Neptunra is. Ezt nem 
igazán részletezném, 
hiszen mindenki tudja, 
hogy mire való, vagy 
legalább is sejti.
Találunk itt is egy 
levelező progit, névszerit: 
WEBMail. Bármimeglepő 
mindenkinek van itt e-mail

CORVINUS
Budai Campus

címe. Ez az egyetem 
a la p szo lg á lta tá sa  
minden hallgató 
felé. Belépni a 
köve tkezőképpen  
lehet. Az user ID- 
hez kell beírni a 
hatjegyű neptun 
azonosítót+stud.bke. 
hu (pl:g9hurl+stud. 
bke.hu), a password- 
höz pedig a cusman- 
os jelszót, ez a 
neptunban az első 
jelszó. Ezen az e-mail 
címen megkapunk 
minden fajta
nyilvános levelet. 
Érdemes nézni,

Kertészettudományi Kar 

Elclmiszertudományi Kar 

Tájépítészeti Kar

MÉmcnUHEW

A Budai Arborétumról 

A Campus virtuális térképe 

English

téri Közgáz épület. A honlapon el tudunk 
kalandozni az egyetemünk bármely 
Karára, meg tudjuk nyitni a Neptunt, el 
bírjuk olvasni intézményünk múltját és 
jelenét.
A Corvinus telefonkönyvben megtaláljuk 
minden tanár és dolgozó telefonszámát. Ez 
jól jöhet akkor, ha lusták vagyunk bejönni 
az Egyetemre, megkeresni egy tanárt. 
Illetve ha meg akarjuk kérdezni, hogy benn 
van-e. Ez jól jöhet a vizsgaidőszakban.

hogy cusman.bkae.hu. 
Belépni a neptun kóddal 
és az első ablaknál beírt 
jelszóval lehet. Itt meg 
is tudjuk azt változtatni, 
de ha elfelejtjük a 
jelszavunkat, akkor 
bizony át kell sétálni 
a Sóházba egy 
r e n d s z e r g a z d á h o z .

i Planet

központi

iPlanet" Messaging Server
This is a restricted Access Server 

user (neptun azonosító + stud.bkac.hu 

jcusman jelszó
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Doktorandusz leszek?
Az államvizsgák 
közeledtével egyre 
többen gondolkoznak 
azon, hogy hogyan 
tovább az egyetem 
után. Vannak,
akik soha többet 
hallani sem akarnak 
tanulásról, és vannak 
olyanok is, akik 
valamilyen formában 
s z e r e t n é n e k  
még tanulni,
az ismereteiket
bővíteni és ezzel 
az elhelyezkedési 
l e h e t ő s é g e i k e t  
növelni. Közülük 
sokan elmennek 

egy tanfolyamot, vagy egy másoddiplomás képzést elvégezni -  
melyet akár munka mellett is meg lehet tenni -  vagy pedig azzal 
a gondolattal kacérkodnak, hogy doktori képzésben vesznek 
részt, és PhD fokozatot szereznek. Számukra szeretnénk egy’ kis 
útmutatót adni a doktori képzéshez.

Doktori Iskolák
A doktori felvételiről és a PhD fokozatszerzésről Dr. Hamos Zsolt 
rektorhelyettes úrral, az Elettudományi Tudományterületi Doktori 
Tanács (ÉTDT) vezetőjével beszélgettem. Mint rektorhelyettes 
úrtól megtudtam, az egyetemünkön két Tudományterületi Doktori 
Tanács működik: a Társadalomtudományi és az Elettudományi. 
Az előbbin belül öt doktori iskola tevékenykedik, míg az utóbbinál 
(nálunk) három: a Kertészettudományi, az Elelmiszertudományi, 
valamint a Tájépítészeti és Döntéstámogató Rendszerek 
nevezetű.

A felvételi
A Budapesti Corvinus Egyetem Doktori Szabályzatának 10. §-a 
kimondja, hogy „az Egyetem doktori iskoláiban folyó képzésre 
olyan magyar állampolgárok jelentkezhetnek, akik legalább jó 
(vagy ezzel egyenértékű) minősítésű egyetemi (MA vagy MSc) 
diplomával rendelkeznek.”, valamint „legalább egy idegen 
nyelvből középfokú "C" típusú vagy annál magasabb állami 
(vagy azzal egyenértékű) nyelvvizsgával rendelkeznek”, és a 
„szakmai és tudományos előéletük megfelelő”. Természetesen a 
Szabályzat nem zárja ki azt sem, hogy külföldiek vegyenek részt 
doktorképzésben, „akik az iskola által előírt nyelvi ismeretekkel 
rendelkeznek”, és a „szakmai felkészültségüket a Dl (Doktori 
Iskola -  a Szerk.) megfelelőnek minősíti”.
A Doktori Szabályzat a felvételi követelményekről egyértelműen 
fogalmaz, kivéve talán a szakmai és tudományos előélet 
tekintetében. Itt nemcsak azt veszik figyelembe, hogy a 
jelölt eddig milyen tudományos előéletet élt (TDK, OTDK, 
előadások konferenciákon és írásos publikációk), hanem hogy 
mennyire elkötelezett a tudományos élet iránt, illetve hogy 
miért szeretne részt venni PhD képzésben. A felvételinél az sem 
utolsó szempont, hogy a jelöltnek milyen elképzelései vannak 
a témáját illetően, és hogy az adott doktori iskolához tartozó 
tanszékek közül valamelyik hajlandó-e fogadni a felvételizőt. 
A jelentkezők értékelése során a felvételi bizottságban inkább 
egy összképet alkotnak a jelöltekről, és nem a szigorúan vett 
„pontrendszerhez” ragaszkodnak.

A felvehető létszám
2002. előtt a különböző doktori programok között osztották el 
a helyeket, emiatt minden egyetemen kevés volt a felvehető 
doktoranduszok száma. Ebben a tekintetbenjól mutatj a a nyugattól 
való lemaradásunkat, hogy az Európai Unió tagországai közül a 
lakosság létszámát tekintve hazánk a 24. helyen áll, mögöttünk 
csak Olaszország van. A többi államban többszöröse a végzett 
doktoranduszok száma a miénknek. Csehországban a Károly 
Egyetemen 6000 doktorandusz van, míg a mi egyetemünkön kb.
500. Az EU és ezen belül Magyarország célja az USA utolérése, 
ezért az új felsőoktatási törvénnyel jelentős mértékben szeretnék 
emelni a felvehető ösztöníjas doktoranduszok keretszámát.
Jelenleg a doktori képzésre felvehető keretszámot az Országos 
Doktori és Habilitációs Tanács (ODHT) egy algoritmussal 
határozza meg. A keretszám meghatározása során az algoritmus 
figyelembe veszi a nappali tagozatos hallgatók létszámát, a 
doktori cselekményben résztvevők számát, valamint a végzett 
PhD-sok számát. Ezen értékek alapján történik az ösztöndíjas 
(államilag finanszírozott -  a Szerk.) doktori helyek elosztása az 
egyetemek között.
Az Egyetemen belül a felvehető létszámot az egyes 
Tudományterületi Tanácsok, és azon belül a Doktori Iskolák 
osztják el egymás között, majd a felvételi alapján kialakított 
rangsor szerint töltik fel az ösztöndíjas helyeket. Ha egy doktori 
iskolán belül egy témacsoportba (Tanszékre) többen is pályáznak, 
és mindegyik pályázó megfelel a felvételi követelményeknek, 
csak a pályázók egy részét tudják felvenni ösztöndíjas képzésre, 
a többiek levelezős képzésen vehetnek részt. Az ösztöndíjas 
helyeken túl természetesen meghatározzák a levelező képzésre z  
felvettek névsorát is.

Mivel jár a doktoranduszság?
Egy doktorandusz amellett, hogy a fokozatszerzéshez elvégzi a 
doktori témájából adódó feladatait, „munkaerőt” is jelent annak 
a tanszéknek, ahova doktoranduszként felvették. Munkaerőként ® 
gyakorlatilag csak az ösztöndíjas doktoranduszok jönnek <j 
számításba, mivel ők nap mint nap az egyetemen végzik 
a feladataikat. A doktorandusznak, amellett hogy végzi a 
saját tanulmányait az előírt kreditmennyiségért, a hallgatók 
számára gyakorlati órákat is kell tartania, mivel a képzés során 
bizonyítania kell az oktatási képességeinek meglétét is. A 
felsőoktatási törvény és a hozzá kapcsolódó kormányrendeletek 
szerint az első két évben a PhD hallgató csak heti 4 órát tarthat, 
a 3. évben 4-6-ot, de akár 8-10-et is tarthat. Ennél többet nem 
lehet, mivel egy főállású oktató sem igen tart ennél többet. A 
doktoranduszokat bevonják a tanszéki közös kutatásaiba is.
A PhD hallgatókra tanszékük egyéb munkák elvégzését is 
rábízhatja, természetesen fizetség ellenében, melyet általában 
hallgatói munkaszerződéssel fizetnek ki a részükre.

Milyen költségek merülhetnek fel?
Az ösztöndíjas doktoranduszok a képzés 3 éve alatt minden 
hónapban ösztöndíjban részesülnek, ami viszonylag szép összeget 
tesz ki. A levelezős PhD hallgatók a képzésükért költségtérítést 
fizetnek. A részükre költségcsökkentési lehetőségként az 
áll fenn, hogy „az egyetem dolgozói a PhD költségtérítés 
összegéből kedvezményt kaphatnak”, de akár mentesülhetnek is 
a költségtérítés megfizetése alól.

Átjárhatóság a tudományterületek között
Az egyetemen belül -  a tudományterületek jellege miatt 
-  nagyon kevés lehetőség van arra, hogy „KEK”-es hallgató
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végezzen PhD képzést a „Közgáz”-on, vagy fordítva. Talán 
a gazdálkodási területeken, valamint a Tájépítészeti és 
Döntéstámogató Rendszerek Doktori Iskolában van erre 
lehetőség. Azt viszont -  rektorhelyettes úr elmondása szerint 
-  szeretnék, ha a doktoranduszok az egyetemen belül különböző 
iskolákban vennének fel tárgyakat, és támogatják is az ilyen 
irányú elképzeléseket.

A PhD képzés lezárása

A 3 év eltelte után két éven belül a doktori iskola hallgatójának 
le kell tennie a szigorlatát, majd további 3 éven belül meg 
kell védenie a doktori értekezését. Ez a viszonylag lassú és 
késői befejezés „természetesnek” mondható, egész Európában 
problémát jelent. Nemrégiben Klagenfurtban volt egy értekezlet 
a doktori képzésről, ahol felvetődött az ösztöndíjas időszak 
kitolásának gondolata. Sajnos ez hazánkban finanszírozási

problémák miatt nem lehetséges, tehát marad a 3 éves ösztöndíjas 
időszak, és az utána következő lassú befejezés.

Elhelyezkedés PhD fokozattal

A fokozatszerzés után következik a dolog nehezebb része, hiszen 
a végzett doktorandusznak a képesítésének megfelelő állást kell 
találnia, hiszen nem azért tanult, hogy pl. bolti eladó legyen. 
A mai oly alacsony felvehető -  így végző -  doktoranduszi 
keretszámmal is problémás a képzés befejezése utáni 
elhelyezkedés. A végzettek egyrészt maradhatnak az egyetemen, 
mint főállású oktató, vagy elmehetnek a kutatási szférába, de 
sajnos mindkét esetben kevés a lehetőség, és nagy szerencse kell 
hozzá, hogy valaki jó állást találjon.
Reméljük, hogy senkinek a kedvét nem vettük el a cikkünkkel a 
doktori fokozatszerzéstől, de jelenleg sajnos ez a helyzet, itt is, 
mint az élet egyéb területein, nehéz érvényesülni.

Szalai F.
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PPP -  Pénz, pénz, pénz?
Mit is jelent a PPP?

PPP, vagyis Köz- és Magánszféra 
Partnerség (Public Privat Partnership), 
ami nem jelent mást, mint a magántőke 
alkalmazsását a köz érdekében.
Induljunk ki onnan, ahol az előző számban 
megjelent Bologna-folyamatról szóló 
cikket befelyeztük, ugyanis a két dolog 
szervesen összekapcsolódik. Kiderült, 
hogy a Bologna 
reform elsődleges 
célja a magyar oktatás 
versenyképességének 
kialakítása és
megtartása. A
versenyképességhez 
e l e n g e d h e t e t l e n  
-  szakminiszterünk 
szavait idézve -  
„hogy az intézmények 
i n f r a s t r u k t ú r á j á t  
fejlesszék, európai 
k ö r ü l m é n y e k e t  
teremtve így
az oktatásnak”.
Másik oldalról
megközelítve a dolgot 
elmondhatjuk, hogy 
a hallgatói létszám 
jelentős növekedése 
nehéz helyzetbe hozta 
a hazai egyetemeket.
Kevés a tanterem, nincsenek meg a 
szükséges mennyiségben az oktatási 
segédanyagok, és persze nincs elég 
kollégiumi férőhely sem. Az „európai 
szitnü oktatás kiépítésének igénye tahát 
felmerült, a szükséges pénz előteremtésére 
viszont úgy tűnik, hogy az állam 
„zsebeiből” nincs lehetőség. Ekkor jött a 
PPP-ötlete. Nyugaton ez már jól működő

rendszer, a gazdag magántökések pénzt 
fektetnek be az oktatásba (természetesen 
nem csak az oktatáshoz kapcsolódik ez a 
folyamat, például autópálya építéshez is).

PPP a felsőoktatásban

Magyarországon a felsőoktatási reform 
részeként létrejött Universitas Program 
tűzte ki célul a magánszféra bevonását

a felsőoktatásba. Hat magyarországi 
intézmény már alá is írta a fejlesztési 
terveket (Debrecenben letették az első 
ilyen kollégium alapkövét is), köztünk a 
mi egyetemünk is. Alapvetően azt lehet 
mondani, hogy a „pépépés” felújítás és 
beruházás nem jelent egyet a kivásárlással 
vagy akár kiárusítással. A célkitűzést 
nagyon pozitívnak találjuk, hiszen a

Bologna rendszer mit sem ér, ha nincs 
kollégium, ha nincs tanterem. Sokakban 
-  bevallom bennünk is -  felmerült a 
kérdés: a kollégiumok esetében mi fogja 
meghatározni az árakat?
Utánanéztünk hát, mit tudhatunk erről. Azt 
írják és mondják, hogy az új férőhelyek 
árai az azonos színvonalú albérlet piaci 
árához közelítinek. Ez változást nem 
jelent, eddig is így volt, csak éppen az 

állam, mint tulajdonos, 
és az egyetem, mint 
üzemeltető, nem a 
teljes árat térítették 
meg a hallgatókkal. 
Mondjak pontos 
adatokat? Egy
saj t ót áj  é koz t a t ón  
(Magyar Bálint
válaszolt az
újságíróknak, www. 
meh.hu) számok 
is elhangzottak,
debreceni példaként: 
egy újonnan
épített férőhely
működtetéséért 35 
ezer forintot kell 
fizetni. Ebből az 
állami költségvetés 
2006-ban 15 ezer
forintot tud magára 
vállalni, a maradék 

20 ezer forinton, az Egyetemi Tanácsok 
határozata alapján, a hallgató és az 
egyetem osztozik. Tehát majdnem 
biztos, hogy egy új kollégiumban történő 
elhelyezés esetén többletköltséget jelent 
majd a hallgatóknak. Ez természetes, 
hiszen egy felújított vagy újonnan épített 
szoba többe kerül az albérletek piacán is.
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PPP az Egyetemen

Egyetemünkön a közeljövőben három 
kollégium lesz felújítva a PPP program 
keretein belül. Ezek a Somogyi Imre 
Kollégium (Villányi út), a Földes Ferenc 
Kollégium (Közgáz), valamint a majdani 
Magyari Zoltán Kollégiumhoz kapott 
épület (az Államigazgatási Kar jelenlegi 
kollégiumának kiváltására). Ezeken ki vül a 
2004. tavaszán az Egyetem 
és az OM klözött létrejött 
megállapodás értelmében 

• egy teljesen új épület épül 
a Fővám tér közelében 
(Czuczor- Mátyás tömb).
Ezek közül jelenleg a 
hallgatókat legjobban a 
kollégiumok felújítása 
érinti és annak is a pénzügyi 
vonatkozásai. Magyar 
Bálint miniszter elmondása 
szerint a felújított helyek 
esetében az általános 
kollégiumi díjszabás lesz 
érvényben, mivel ezekben 
a programokban az állam 
nagyobb részt vállal 
magára, ezért változatlan 
marad a díjszabás. Ennek 
értelmében egyetemünk 
PPPrendszerbenfelújítandó 
kollégumainak esetében -

, az Egyetemi Tanács ülésein 
elhangzottak értelmében 
-  a kollégiumi díjak nem 
változnak, illetve azok változtatásához a 
kollégiumok hallgatói vezetőinek, illetve 
a HÖK-nek a hozzájárulása szükséges.

i
A finanszírozás

Az a vállalkozó, aki a közbeszerzéses 
pályázat során elnyeri a PPP rendszerben 
felújítandó kollégiumok felújítását, 
nem csak felújítja azokat, hanem az 
elkövetkezendő 20 évben üzemelteti is.

Az egyetem a felújított kollégiumo(ka)t 
úgymond a 20 év folyamán visszabérli. 
A két évtized elételtével az üzemeltető 
szerződése lejár, az egyetem pedig az 
utolsó évben megfizeti a felújítás és az 
üzemeltetés utolsó törlesztő részletét is. 
A felújítás és az üzemeltetés költségei 
előre kiszámításra kerültek, így a 
jelenlegi árakon már most tudható, hogy 
mennyibe fog kerülni ez a rendszer az

elkövetkezendő években.
Az Egyetem fent említett három 
kollégumának felújítása és üzemeltetése 
összesen több mint 8 milliárd forintba fog 
kerülni. Ez első látásra soknak tűnik, de 
az éves költség 418 millió forint a három 
kollégiumra, ebből a Somogyi Imre 
Kollégium költsége 114 millió forint. 
Minden kollégiumesetében a felújítási és 
üzemletetési költségek 50 %-át az OM 
fizeti, így a Somogyi- kollégium esetében

az éves költség várhatóan 57 millió 
forint lesz. Ezt a részt az Egyetemnek és 
a hallgatóknak kell összeadniuk, tehát 
tartalmazza a hallgatók által fizetendő 
kollégiumi díjat is, ami jelenleg 7.500 Ft. 
A nevezett kollégium kb. 300 férőhelyes, 
tehát éves szinten a kollégiumi díjakból 
a jelenlegi áron 22,5 millió Ft folyik be, 
tehát ez a felét sem teszi ki az Egyetem 
és a hallgatók által fizetndő díjnak. A

többi részt elviekben az Egyetemnek O 
kell finanszíroznia, de nem a kollégiumi 
díjak emelésével. Ezek alapján továbbra 
is nyitott kérdés marad, hogy ki, vagy mi 
fogja meghatározni a kollgéiumi árakat, 
hiszen a hallgatók hozzájárulása nélkül az 
nem emelhető, viszont akkor az Egyetem 
által fizetendő -  kollégiumi díjon felüli 
-  rész miből lesz finanszírozva?

SZF -  GBT
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A jegyzetellátásról
Petra
A Jegyzetellátóban enyhén szólva 
is rendkívül udvariatlanok velünk,a 
könyv vásárlás és a fénymásolás során 
egyaránt. Amit még hozzá tennék a 
dologhoz,hogy addig nem nézhetjük meg 
a könyveket,amíg meg nem vásároltuk 
őket,és szerintem senki nem akar úgy 
vásárolni, hogy nem tudja, mit akarnak 
neki eladni.

Kata
Én személy szerint nem vagyok 
megelégedve vele. Soha sincs meg az a 
könyv vagy jegyzet amit éppen keresek, 
és mikor rákérdezek, hogy ez hogy 
lehetséges a következő kifogásogat 
kapom: „még keressük a nyomdát, ahol 
elkészíthetnék a jegyzeteket”, vagy „a 
tanáruk tudja, hogy ebből a tantárgyból 
nincs jegyzet”. Mikor utánna jártunk,

hogy tényleg így van-e (mármint nincs 
jegyzet), meglepő módon a tanár erről 
mit sem tud. Végül, de nem utolsó 
sorban,hiába süt már a nap és csicseregnek 
a madarak, egy kedves,segítőkész szó sem 
hangzik el az ellátóban,bár valamennyire 
érthető,mert az állandó telefonálgatás 
közben én se tudnék másra odafigyelni. 
Összegezve szerintem a jegyzetellátó 
még reformálásra szorulna.

Tamás
A tankönyvásárlás során megvárom ,hogy 
a lelkesebb emberek megvegyék őket,majd 
kiválogatom a legfontosabbakat, és 
csak azokat veszem meg. Nekem csak 
a csekkekei van gondom, nem szeretek 
órákon át a postán várakozni, majd vissza 
jönni az egyetemre,hogy átvegyem a 
könyveimet.

-L-

A második félév kezdetén, újra 
megkezdődött a könyvekért és jegyzetekért 
való sorbanállás a Jegy’zetellátóban. 
Utána jártunk, hogy hallgatótársaink 
miként vélekednek a Jegyzetellátó 
működésének reformja kapcsán 
bevezetett új jegyzetellátási rendszerről 
(igénylőlapok, csekkes befizetés), valamint 
egyáltalán az egyetemi jegyzetellátásról.

Laci
Én inkább a könyvtárba megyek, mert 
ott is megtalálhatóak a tantárgyakkal 
kapcsolatos könyvek. Megtudom 
nézni,hogy mit érdemes belőle elovasni, 
egyáltalán benne van-e minden ami 
nekem kell,de ha megveszem, lehet, hogy 
több ezer forintot dobtam ki az ablakon 
a vizsgához szükséges pár oldalas 
információért,és ráadásul csak egy félévig 
használom őket.

Vég(zés) veszélyben
Egyre közeledik a tavasz, és így a végzős hallgatótársaink egyre 
közelebb kerülnek az egyetem befejezéséhez. Ennek kapcsán az 
elmúlt évekről és a jövőbeli tervekről kérdeztük két baráti kör 

^  tagjait. Elsőként Viviennel, Eszterrel, Patríciával és Annával 
Q beszélgettünk.

ü. - Mindenekelőtt azt szeretném tudni, hogy várjátok e már az
*“* egyetem végét?
C6 - Nem (V)..nem (A)..nem (P)...nem (E)

- Mi a legkellemesebb emléketek az elmúlt évekről?
- Hát úgy az 5 év. Az emberek, a kirándulások, a látottak, a 
hallottak és a csináltak.(V)

- Szövődtek maradandó nagy barátságok, szerelmek?
- Mindenkinek © ... Egypár...

- A ti barátságotok mennyire fog megmaradni az egyetem 
után?
- Egy darabig nem fogunk tudni aludni.... (E)

- Próbáljátok tartani a kapcsolatot?
- Nekünk ez eleve nehezebb, mert ugye az ország két végéből 
jöttünk, Miskolc és Zalaegerszeg, meg Gödöllő.(A)
De a Pestiekkel könnyebb lesz tartani a kapcsolatot, ha itt 
maradunk. (V)
Közös programokat remélhetőleg továbbra is szervezünk. (A)
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- Szeretnétek Pesten maradni?
- Még tíz évet el tudnék viselni itt. (A) Míg családot nem 
alapítunk. Legalább a szakmában legyen valami alapunk, ezért 
Pesten érdemes maradni. (E)

- Ezek szerint a szakmában akartok maradni, vagy kezdetben 
megteszi bármi?
- Hát én legalábbis vágyom rá. (V) Igen szándékunkban áll, és ha 
minden oldalról akadályoztatva leszünk, akkor... én megtanulok 
varrni (A)

- Próbáltatok már keresni munkát? Nézelődtetek?
- Néha. (V) Majd áprilisban. (E) Nyitottak vagyunk, tehát ha 
jönne valami, akkor oké, de még nem keresünk állást. (V) Meg 
ahhoz még előbb egy jó kis portfoliót kellene készítenünk. (P) 
Igen, hogy mit csináltál az 5 év alatt. (A) Igen, merthogy nálunk 
ha valaki elvégzi az egyetemet, az még nem jelenti azt, hogy jó 
ötletei vannak. Meg nálunk úgy megy, hogy az ember beadja 
a pályázatát mindenhova, olyan helyekre is, amelyeknek most 
lehet köze sincs a táj építészethez, pl. építészirodába. (E)

-Az Egyetem mennyire változtatott meg titeket?
- Szerintem az ember 18-19 éves korától akár hol van 5 évig, 
nagyon megváltozik. Tehát ezt most nem lehet ráfogni, hogy 
csak az Egyetem miatt van, vagy azok miatt az emberek miatt, 
akik itt vannak. (V) Néha fura, hogy hazamegyek és igazodni 
kell azokhoz a dolgokhoz, amik otthon vannak. Teljesen más a 
két világ. (P)

- Mennyire bántátok meg, hogy ezt az Egyetemet 
választottátok? Mit tanácsolnátok a leendő vagy kezdő 
hallgatóknak?
- Én nem tudatosan választottam, de nem bánom, hogy idejöttem, 
lehet, hogy az elhelyezkedési esélyek nem túl jók, de akárhova 
mentünk volna, ott sem lenne jobb. Meg annyi irányba nyitott 
ki... történelem, biológia, esztétika, szóval nagyon sokrétű, 
és szerintem ezt nem sok egyetem mondhatja el. Nagyon sok 
irányba el lehet még menni, nem korlátoz annyira be. (A) Én 
sem bántam meg, és ezek után is megint ezt választanám, mert 
én szerettem ezeket a tárgyakat tanulni. Tényleg jó dolgokat 
tanultunk itt, és ha nem tudok ebben a szakmában elhelyezkedni, 
akkor szerettem itt tanulni. (V) Az a szemlélet amit itt kapunk, 
az végigmegy az ember életén. Én csak azt mondom, hogy aki 
eljön erre az Egyetemre, az használjon ki minden lehetőséget. 
Sok helyre el lehet jutni, sok mindent lehet látni és iszonyú jó 
embereket lehet megismerni. (A) Mi egy kicsit későn jöttünk 
rá, hogy ezekre a szakmai konferenciákra és kiállításokra igenis 
érdemes elmenni. Tanács az ifjoncoknak, hogy mindenhova el 
kell menni és minden kiállítást meg kell nézni, az első pillanattól 
fogva. (V)

sörözés (Sz), annyira nem bepunnyadt ez a banda, szóval egész 
sok (Ge).

- Megváltoztatott titeket az Egyetem? Milyen irányba?
- Ötödévre nagyon elkényelmesedtünk (P). Amióta egyetemista 
vagyok, azóta nem tudok viselkedni, a gimnáziumban még ment, 
most már nehezen (Sz). Hát nem tudom, biztos (Gá). Gábor 
idejött, megismert engem, és... Rock and Roll! (Ge)

- Gergő te sok embert megváltoztattál?
- Igen! De nem eleget! Hallgasson mindenki rám! Én vagyok ^  
a Metall és a Rock and Roll szószólója! Mindenki csak ezt 
hallgassa!

O
- Merre tovább, ha vége? ^
- A Rádayba! (R)

- Néztetek már munkalehetőségek után? P-
- Igen! (P) (a többiek lélekben már máshol ©)

- Tartani fogjátok a kapcsolatot egymással?
- Veszünk egy nagy házat és mindannyian együtt fogunk lakni...
(P)

- Szövődtek nagy baráti, szerelmi kapcsolatok?
- Persze hogy voltak, mindig szövődnek (Sz). Bevalljuk? 
(Gergő Gábornak) © Szerintem ilyenkor szövődnek a legjobb 
barátságok (P).

- Az Egyetem után maradtok Pesten?
- Ahogy az élet hozza (Sz). Mindenképpen Pesten (P).

A másik megkérdezett társaságból Szilvivel, Gáborral, Gergővel, 
Rolival és Péterrel beszélgettünk arról, hogy milyen volt az 
elmúlt 5 év, és mi várható. Már belekezdtek az éjszakai lazulásba, 
így’ talán nem lett a riport elég reprezentatív, de hát... Ilyen az 
Egyetemi élet, legalábbis egy része.

- Srácok! Várjátok már a végét, vagy bírnátok még?
- Várjuk (P) A tanulás miatt mennék, a társaság miatt maradnék. 
(Sz)

- Van valami kellemes emléketek, amit megosztanátok az 
olvasókkal?
- Csocsóasztal... Ráday (Ge) ...az egész öt év (P), parkban a

- Ha újrakezdhetnétek, belevágnátok még egyszer ebbe az 
Egyetembe?
- Azt bántam meg, hogy nem buliztam eleget (Ge). A dísznövény 
vizsgák előtt elmentem volna a Rádayba (R). Én nem biztos, 
hogy újrakezdeném (Sz). 5 évvel ezelőtt, mikor én ide jöttem, 
úgy gondoltam, hogy a kertészeti szakma jövedelmező, egy 
felfutó ág lesz... (P) Lóvét akarsz keresni? Menj el kőművesnek! 
(Ge) Az a baj, hogy aki ebből akar megélni, ráadásul egyetemista 
fejjel, az nem fog tudni elhelyezkedni normálisan.

- Kellemetlen emlék?
- Van. (Sz) Megismertem Gergőt... (P).

HZs-PR
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Montpellier, a mediterrán egyetemváros
Régóta törtem már a fejem, tudtam, 
ki kell menni külföldre tanulni. Még a 
hírhedt „eus” csatlakozás előtt járunk, 
2003 nyarán. Az egyetem kezdete óta 
minden oktatómtól 
azt hallom,
hogy nem lehet 
kikerülni a külföldi 
tapasztalatszerzést, 
ha el akarunk 
érni valamit a 
s z a k m á n k b a n .
Végre elhatároztam 
magam: megyek
Franciaországba.
Azért választottam 
éppen ezt az 
országot, mert hála 
gimis tanáromnak 
(és persze saját 
s z o r g a l ma mn a k  
is ©), az angol 
nyelvvel jól
e l b o l d o g u l o k .
K é z e n f e k v ő n e k  
tűnt tehát, hogy 

O  a francia nyelvterületen próbálkozzam. 
q  Az ERASMUS programot választottam, 

mert bár rengeteg pályázati lehetőség 
adott a hallgatók számára, olyan, amivel 

:Q egyetemen lehet tanulni, csak kevés akad. 
Nem untatnék senkit a pályázás és az ezt 
követő bürökrácai káosz elemzésével, 

.J kisebb elmebajjal jár együtt, az tuti.
_  A lényeg: megnyertem, mehettem 

Franciaországba. 2003 szeptemberében 
^  indultam, itthoni tanulmányaimat 

két félévre megszakítottam. Nagy 
kíváncsisággal vágtam bele az utazásba, 
első reptilöutam nagy félelemmel indult, 
és hatalmas eufóriával zárult, amikor 
fentről megláttam a Montpellier-i 
tengerpartot. Montpellier Franciaország 
déli partvidékénél található, igazi egyetemi 
város. Fentről -  azúrkék tengerpartjával 

inkább üdülőközpontnak tűnt. (Az 
igazság később azért kiderült!) A szállás 
az egyetem (AGRO de Montpellier) 
kollégiumában volt, amittaxival próbáltam 
megközelíteni (fizetéskor meg is bántam 
rendesen...) A város lenyűgözött, 
azelőtt sohasem láttam pálmafákkal 
díszített félfalunyi körforgalmakat, ilyen 
szikrázóan kék eget. „Jól választottam” 
-  gondoltam magamban mosolyogva. 
Aztán megérkeztem a kolihoz. Az 
is igaz, előtte nem volt ilyen téren 
tapasztalatom. Ezért is lephetett meg a 
szoba kihaltsága és az elkövetkezendő 
egy évre nem sok jóval kecsegtető tábori 
ágyak, de a zuhanyzók és a toalett ilyen 
szintű lepukkantságára leszömyübb

rémálmaimban sem gondoltam volna. 
Persze hamar felocsúdtam, hiszen még 
rengeteg tennivaló állt előttem. Például 
az egyik legfontosabb, közelről megnézni

magamnak a tengerpartot. Közelről is 
csodás volt, csak egyetlen bibi volt vele. 
Röpke másfél-két óra kellett ahhoz, hogy 
kiérjek. Abuszok ugyanis alig járnak, és ha 
nagyon tele van, akkor a sofőr egyszerűen 
nem áll meg a buszmegállóban. Ekkor már 
sejtettem, nem leszek gyakori látogató a 
Montpellier-i homokon.
Aztán elkezdődött a suli is, nagyon érdekes 
tantárgyakkal és sok órával, jóformán 
reggeltől estig bent voltunk az egyetemen.

Röpke két hét kellett, amire megértettük 
-  mi külföldiek -  magát az órarendet. Az 
oktatási rendszer teljesen más, modulokat 
hallgatnak a hallgatók. Ez azt jelenti, hogy 
amíg tart egy modul, az alatt a 2-5 hét alatt 
csak ehhez a témához tartozó előadások 
és gyakorlatokon kell részt venni. A 
tantárgyakkal sem akarok senkit untatni, 
röviden csak annyit, hogy kertész és 
agrárközgazdász is talál magának nagyon 
jó tantárgyakat, amelyeknek később még 
jó hasznát veheti. Saját tapasztalataimból 
kiindulva, a jól kiválasztott tantárgyakon 
kívül még egy nagy lehetőség van: egy

francia egyetemi oktató vezetésével 
kell írni egy 40-50 oldalnyi beadandó 
dolgozatot. Ha ügyesen választunk 
segítőt, és szorgalmasan végighajtjuk a 

két szemesztert, akkor 
idehaza ebből lehet 
profitálni.
A napok elég szürkén 
teltek, még akkor is, 
ha az időjárás nem 
keserítette meg őket 
(télen sincs fagy, és a 
villamospályák mellett 
még decemberben is 
zölden pompáznak a 
szépre nyírt fű). A város 
közelebbről nézve 
is szép. tetszettek a 
pálmafák és a platánok 
által övezett utak, 
hangulatos, külön életet 
élő körforgalmak, 
a modem és a 
hagyományos építészet 
furcsa keveredése. A 
sok kutyakaki már nem 

tetszett annyira! Higgyétek el nekem, több 
van, mint Budapesten!
Az emberek alapvetően kedvesek; 
a boltokban a legtöbb esetben 
az akcentusomon vagy rosszul 
megfogalmazott mondataimon kedvesen 
-  nem kényszeredetten -  mosolygó 
eladókkal találkoztam. A francia kollegák 
között már több esetben vettem észre 
felszínes viselkedést, de közöttük is 
találtam ,jó fejeket”. Életvitelük teljesen 
különbözikazitthonmegszokottól. Legyen 
ennek oka a különböző éghajlat, vagy a 
táplálkozás vagy az életkörülményeik, 
én nem tudtam igazán a magamévá tenni 
(nem is törekedtem túlságosan).
Hatalmas élményt kaptunk (mi 
vendéghallgatók) a francia oktatástól: 
lehetőség volt Marokkóba menni egy 
10 napos tanulmányútra, az út valódi 
értékének töredékéért. A 10 nap alatt 
láttam gyönyörű spanyol tengerpartot 
(ahol december 11-én délelőtt 11-kor 21 
fok volt), átkeltem a Gibraltári szoroson 
naplementében, láttam Afrikát, láttam 
nyomort és gazdagságot, egy idegen és 
félelmetesen misztikus kultúrát és vallást. 
Vissza nem mennék soha. de köszönettel 
tartozom, mert lehet, hogy sohasem 
juthattam volna el Afrikába. 
Összességében mind szakmailag, mind 
emberileg nagyon sokat profitáltam ebből 
a 9-10 hónapból, amely könnyűnek nem 
mondható, de érdemes rááldozni az időt 
és a szorgalmat.

GBT
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Irány a nagyvilág
Nem tudom, megfigyelted-e már, hogy március közeledtével 
megszaporodnak a nemzetközi tanulmányi lehetőségeket hirdető 
plakátok a faliújságokon, és a folyosón jártodban- keltedben

A G U A  PAR/ 1

egyre gyakrabban hallhatsz beszélgetéseket az ERASMUS-ról, 
CEEPUS-ról, főleg felsőbb évfolyamos hallgatóktól. Bizony, 
közeledik a nemzetközi tanulmányi ösztöndíj pályázatok 
beadási határideje. Mielőtt legyintve továbblapozol, „én úgyis 
esélytelen vagyok” felkiáltással, gyorsan leszögezem: minden 
bizonnyal nem vagy az. A közhiedelemmel ellentétben ezeknél 
a pályázatoknál nem a tanulmányi átlag a legfontosabb, sokkal 
többet ér, ha nyitott vagy, kommunikatív és érdeklődő. A 
pályázati anyag összeállítása gyerekjáték, ha mást nem is nyersz, 
tapasztalatot a pályázásban mindenképpen, és ez manapság, 
a pályázatok fénykorában, már eleve nem hátrány. No de ne 
abból induljunk ki, hogy nem nyersz, hisz a beadott pályázatok 
túlnyomó többsége sikeres.
Pályázni leginkább harmad vagy negyedévben érdemes, és a 
pályázatok a következő tanévre szólnak. Azért ajánlom ezt a két 
évet, mert ekkorra már kialakul az érdeklődési köröd, talán már 
terveid vannak a jövőre nézve is, és így könnyebb választanod 
a lehetőségek közül. Ha főiskolás vagy, akkor másodévben 
nyújthatsz be pályázatot.
Tehát elhatároztad magad, és úgy döntöttél, valamennyi időt 
külföldön szeretnél tanulni. Először is gratulálok, egyetemi életed 
egyik legjobb döntését hoztad! Lássuk milyen lehetőségek közül 
választhatsz. A két legismertebb pályázat a fent már említett 
ERASMUS és CEEPUS.
Az ERASMUS Európa országaiba szóló tanulói jogviszonyt 
biztosító részleges ösztöndíj. Ez azt jelenti, hogy nem kell 
tandíjat fizetned, és megillet téged minden jog, amely az 
adott országban a hallgatókat megilleti. Emellett kapsz még 
bizonyos összegű támogatást is, melynek mértéke minden évben 
változik. Bár ez az összeg önmagában nem elég a megélhetésre, 
kiegészítésére igényelhetsz számos egyéb ösztöndíjat, így például 
önkormányzati ösztöndíjat, vagy felveheted a diákhitelt. Ezekkel 
együtt szinte bárhol kényelmesen meg tudsz élni az ERASMUS- 
ból. A pályázat időtartama minimum 3, maximum 12 hónap lehet, 
ezt az intézmények közötti szerződés határozza meg. Azt, hogy 
mely országokba pályázhatsz, a karon tudod megérdeklődni, 
vagy az interneten, az Egyetem honlapján nézheted meg. A 
legtöbb európai országban találhatsz egyetemeket, melyekkel a 
karodnak kapcsolata van, a skandináv országoktól a napsütéses 
Dél-Olaszországig. Ha választottál országot, figyelembe véve a 
tanulmányok nyelvét (ezt beszélned kell a sikeres pályázáshoz), 
a tettek mezejére léphetsz: kitöltheted az online jelentkezési

lapot, és elkezdheted összegyűjteni a szükséges iratokat. Bár 
minden valamirevaló egyetemistának- főiskolásnak futkos a 
hátán a hideg az ilyen jellegű feladatoktól, hidd el, nem olyan 
vészes, és ha bánni miatt megakadsz, szívesen segít a karodon 
a nemzetközi iroda. Míg az ERASMUS-ra évente egyszer, 
márciusban pályázhatsz, addig a másik ösztöndíjrendszer, a 
CEEPUS esetén évente kétszer van pályázási lehetőséged, 
júniusban illetve novemberben.
A CEEPUS-szal kelet- és közép-európai országokba lehet 
ösztöndíjat nyerni. Ez teljes ösztöndíj, tehát a külföldön 
tartózkodás összes költségét fedezni tudod belőle, méghozzá 
kényelmesen. CEEPUS ösztöndíj esetén minden országba 
külön van meghatározva, hogy mennyi időre pályázhatsz, erről 
információt -  minden út a dékániba vezet - a karodon tudsz 
kérni. A pályázás menete innentől kezdve már ismerős: online 
jelentkezés, papírgyűjtés, és így tovább.
Eddig egyszerű volt a dolgom, csupán a tényeket kellett leírnom. 
Most következne az a rész, ahol érveket sorakoztatok fel a 
külföldi tanulmányok mellett, de ez egyáltalán nem egyszerű. 
Nem azért, mert nincsenek, hanem pont ellenkezőleg: annyi 
érv szól mellette, hogy több oldalt meg lehetne tölteni velük. 
Az érvek felsorakoztatása ellen viszont két dolog szól. Az 
első: minden valamirevaló hallgató unalomig fújja már azokat: 
Európában manapság..., külföldi tapasztalatok..., látókör 
bővülése..., és a többi. A második érv: minél inkább erősködök, 
hogy mennyire jó külföldön tanulni, annál inkább úgy tűnik,

valamit le akarok nyomni a torkodon. Nos, nem szeretnék 
sorozóplakátba átmenni. Úgysem lehet leírni, milyen élményt 
jelent egy külföldi tanulmányi ösztöndíj, mert csak nagyon 
giccses jelzők jutnak eszembe: fantasztikus, életem élménye, és 
ehhez hasonló szuperlatívuszok. Inkább meg sem próbálkozom 
vele, hanem amolyan mesébe illő fordulattal fejezem be: aki 
nem hiszi, járjon utána.

Szabó Orsi
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Örkény István Színház
AMadách Kamara hivatalosan is különvált 
a Madách Színháztól, 2004 őszétől Örkény 
István Színház néven működik Mácsai Pál 
társulata. A játszóhely, az épület ugyan a 
régi, és gazdaságilag is függenek még a 
Madáchtól, de 2004. szeptemberétől saját 
költségvetéssel, külön próbateremmel 
és új névvel rendelkeznek. Önállóságuk 
bizonyítéka az is, hogy létrejött a tizenhat 
színészből álló színtársulat: Bíró Kriszta, 
Czukor Balázs, Csuja Imre, Debreczeny 
Csaba, Dömötör András, Für Anikó, 
Gálffi László, Hámori Gabriella, Járó 
Zsuzsa, Kerekes Éva, Kerekes Viktória, 
Mácsai Pál, Máthé Zsolt, Pogány Judit, 
Széles László, Végvári Tamás (fotó: www. 
orkenyszinhaz.hu). Mácsai Pál igazgató 
négy rendezőt szerződtetett a társulathoz : 
Novák Esztert, Novecento Bozsik Yvette- 
et, Kovalik Balázst és Bagossy Lászlót. 
2005. április elsején előadás után (kb. e$te 
9 órától) közönségtalálkozót tartanak. A 
közönség tagjai Csuja Imrének és Mácsai

Pálnak tehetik fel kérdéseiket, mondhatják 
el élményeiket, észrevételeiket. A 
Költészet Napja 2005-ben József Attila 
születésének 100. évfordulója is. Ebből 
az alkalomból az Örkény István Színház

társulata 2005. április 11-én 19 órakor 
felolvasó estet tart .Minden érdeklődőt 
szeretettel várnak.
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Mint egy angyal...
Mintha angyal szállt volna a'Földre 

puha szárnyakon,
Áttörve szürke, tétova árnyakon,

Fényt hozva a nehéz, hideg sötétbe 
Hitet és reményt az emberek szívébe.

Angyal ő tényleg, vagy csak álmodom,
És a napsugár játszik az ablakrácsokon?

Képzelet szülte, csalóka idea,
Mely eltűnik lassan, ha eljön az éjszaka?

Szivárvány az égen nyári zápor után,
Kéklő búzavirág kint a réten talán,
Daloló, szárnyaló apró kismadár,
Tarka lepke kit elrejt a holdsugár?

Hétpettyes katica a hajlongó fűszálon,
Puha macskakölyök régi padláson,

Vidám bárányfelhő a kéklő égbolton,
Vagy kicsiny fenyő a magas hegycsúcson?

Angyal ő mégis... Azt hiszem az lehet, 
Hiszen róluk mondják, hogy ilyenek. 

Angyalarca ontja a meleget, 
Csillagszeme maga a Szeretet!

Ha leül mellém, szárnyatlan Angyalom, 
Megfogom a kezét, ezt most így akarom. 

Csendben figyelem a szíve ritmusát,
S hallgatom a Szeretet ősi dallamát!

Alfahím

Rammstein- koncert Budapesten
Hét év után ismét 
ellátogatott hozzánk 
a híres német

rockbanda. A rajongók 
először 1998-ban a 
Sziget fesztiválon 
találkozhattak velük. 
A Rammstein a 
zene világán kívül 
a pirotechnikai
effektek: a lángoló
mikrofonállványok, a 
szikrázó dobverők, a

lángszórók, az égő és 
futurisztikus ruhák, 
tüznyilak és megannyi

hihetetlen kellék teszik 
azzá ami, vagyis ez így 
maga a Rammstein.

A Reise,
Reise című új 
a l b u m u k k a l  
indultak turnéra 
Európa több 
országát érintve. 
Február 27-én 
Budapesten a 
Papp László 

Spor t ar énában 
rendeztek egy 
f r e n e t i k u s  
koncertet. Az 
e l ő z e n e k a r i  
megtiszteltetést 
a csellós brigád 
az Apocalyptica 
kapta meg. Ők 
kb 40 perces zúzós 

bulit tartottak a 
k ö z ö n s é g n e k ,  
majd hatalmas 
tűzzel és
r o b b a n á s s a l  
t e r m e t t  
Rammstein a 
színpadon. A 
Reise, Reise 

című számukkal
nyitották meg a 
koncertet. A közönség

rendkívül kultúrált volt 
a biztonsági őrökkel 
egyetemben, ami 
vallj uk be meglepő ilyen 
kaliberű eseményeken 
is. A hangulat, látvány, 
a dübörgő zene 
egyszerűen leírhatatlan 
volt. A koncert végén 
az Apocalyptica és 
a Rammstein együtt 
adták elő az Ohne dich

című számot, majd 
magyarul mindketten 
megköszönték a
közönség lelkesedését. 
Összegezve a sport
csarnok nem égett le 
újra és nem csalódtunk 
bennük, így sok-sok 
szeretettel várjuk őket 
legközelebb is.
Képek: rammstein.hu

Szalay Aletta
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Elektronikus könyvtár

www.mek.hu: ezen a kiváló oldalon 
a Magyar Elektronikus Könyvtárat 
találhatjuk meg. A név kicsit talán 
furcsa lehet, mert joggal gondolhatjuk 
magunkban, hogy hogyan lehet egy 
könyvtár elektronikus? A Könyvtár 
Magyarország talán egyik legátfogóbb 
ismeretanyagát felölelő elektronikus 
szolgáltatása. Talán processzorral 
működő kis laptopokat kölcsönözhetünk? 
Korántsem. Itt még nem tartunk, és az 
oldal működése ennél sokkal egyszerűbb, 
valóban megérdemli a Könyvtár nevet. 
Weboldalak formájában jeleníti meg 
a könyvek lapjait, egérgombokkal 
lapozhatunk, megmarad az olvasás 
élménye, a kívánt anyagok saját 
használatra kinyomtathatók. A főoldalon 
rengeteg információval - elsősorban a 
Könyvtárban található újdonságokkal 
találkozhatunk, és innen navigálhatunk 
az óriási tudásanyagot felölelő oldalon. 
Az adatbázisban öt nagy témakör szerint 
kereshetünk: természettudományok,
műszaki tudományok, gazdasági ágazatok, 
társadalomtudományok, humán területek 
(kultúra, irodalom), kézikönyvek, 
valamint egyéb műfajok is elérhetőek. 
Lehetőségünk van részletes, összetett 
keresésre is, szerző, cím, téma, sorszám, 
kulcsszavak alapján. Bátran ajánlom 
az oldalt diplomázóknak, beadandó 
feladatokat készítőknek, vagy egyszerűen 
csak azoknak, akik szeretnek böngészni, 
tanulni, információt gyűjteni. A főoldalról 
eljuthatunk a MEK korábbi verziójú 
oldalaira is, ahol a már feldolgozott, lezárt 
anyagokat találhatja az érdeklődő.
-esem-

Zene
Rock zenét kedvelők figyelem! A www. 
hdpvidz.com site-on jó minőségű, 
letölthető rock és metál videóklippeket 
találhattok a Slipknot-on át a Kom-tól 
a Metallicáig. Nem tudni, hogy az oldal

tartalmának megjelenítése mennyire sért 
szerzői jogokat, ezért annak tartalmát 
mindenki saját belátása szerint használja! 
Egyetlen hátránya az oldalnak, hogy 
a letöltés-vezérlők használatát nem 
engedélyezi. 
http://music.yahoo.com 
A Yahoo kereső új szolgáltatása még 
csak pár napos, de máris videóklippek, 
zenék ezreit találhatjuk meg. Széles a 
választék: itt szinte mindenki megtalálja 
az ízlésének megfelelő videóklippet, 
információt kedvenceiről, korhatártól 
függetlenül. Csak rá kell keresnünk az 
előadóra, zenére vagy albumra és máris 
tonnányi információ birtokába jutunk: 
kategorizálva tárul elénk az előadóról 
szóló rész, külön a videók és a zenék. 
Kellemes időtöltés, pár órára biztos leköt 
majd mindenkit!
-esem-

Tavaszi fesztivál
2005 tavaszi fesztiválja Budapesten 
március 18-tól április 3-ig tart. A Tavaszi 
Fesztivál idén 25. alkalommal indul útjára, 
célja a legszélesebb rálátást adni 2005 
művészeti, kulturális életére. A programok 
között kiállításokat, koncerteket, színházi 
estéket, könnyűzenei programokat 
találunk. A programokról bővebben 
a http://www.festivalcity.hu/btf2005/ 
oldalon olvashattok. Jó szórakozást 
mindenkinek a tavaszi szünetre!
-esem-

Vermes László: Hulladékgazdálkodás, 
hulladékhasznosítás

A könyv megoldást kínál a hulladékok 
szakszerű, szervezett gyűjtésére, 
a hulladékkezelés módszereire, a 
biztonságos elhelyezésre. A hulladékok 
jelentős része (papír, fém, rongy, szerves

anyagok stb.) "visszaforgatható", 
vagyis újra felhasználható. A 
hulladékhasznosításnak számtalan
lehetősége kínálkozik, amit a szerző 
a technológiák ismertetésével, hazai 
és külföldi példák felsorolásával tesz 
meggyőzővé.

Szabó János - V. Hegyi Ildikó (Szerk.): 
Virágkötő iskola

Ez a mű a virágkötészeti "iskola" 
tananyagának alapfogalmait, elméleti 
alapját, az elsajátítandó gyakorlati

fogásokat tartalmazza, képet ad a 
legújabb stílusok jellemzőiről, az 
ünnepek méltó virágdíszeiről, a kegyeleti 
virágalkotásokról, a virágüzlet helyes 
berendezéséről, a növényanyag szakszerű 
gondozásáról. A szakma nagy tapasztalatú 
mesterei adják tovább e könyvben a 
virágkötészeti alapismereteket a tanulni 
vágyóknak, a virágkötő tanfolyamok 
résztvevőinek és az önképzőknek.

Lelkes Lajos (Szerk.): Magyar 
borhagyományok, borivási szokások
Hagyomány tisztelő a magyar, és azt tartják 
róla, hogy borivó. Mindkét jelzőt jól 
igazolják a könyv tanulmányai, amelyek 
a honfoglalástól napjainkig mutatják be 
hagyományainkat: a középkori magyar 
szőlőfajtákat, a borok királyát: az aszút, 
a borok királynőjét a pezsgőt, a várvédők 
italát: a Bikavért, a ma is termesztett 
magyar szőlőfajtákat, hagyományőrző 
borvidékeinket, és híres borkultúránk 
őreit. Mindezek a tanulmányok érdekes 
anekdotákkal társulva jó ízű borivási 
szokásainkba is beavatnak.

SZF
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AlkoHOL? Hol, hogyan, miképp?
Ebben a számban duplán is élvezhetjük a káros szenvedélyek 
kitárgyalását. Bár külön cikkek taglalják a témát, azért a kettő 
általában jegyben jár. Kevés olyan ember van, aki csak üdítővel 
oltja szomját egy jó buliban. Egy pohár sör vagy bor, kellemes 
társaság, jó hangulat, na meg egy pár szál cigi. Aztán jön a 
következő pohár, alattomosan elkábít, és milyen jó is az! Na 
igen, itt nehéz megállni. Hogyan is működik ez az egész, lássuk, 
mit írnak a nálam okosabbak az alkohol hatásairól.
Kis mennyiségben:(testi tünetek) kezdeti izgalmi hatás, majd 
nyugtató hatás, csökkent reflexek, (pszichés tünetek) - a gátlások 
oldódása,beszédesség, 
laza, relaxált állapot, a 
feszültség csökkenése, 
fokozott agresszió, 
fokozott szexuális 
k e z d e m é n y e z é s  
lehetséges (a gátlások 
oldódása miatt).
Nagy mennyiség: 
hányinger, há
nyás, fejfájás, szé
dülés, csökkent
s z í v m ű k ö d é s ,  
bizonytalan mozgás, 
elkent beszéd,
kettős látás, zavart 
g o n d o l k o d á s ,  
k á b u 1 t s á g , 
aluszékonyság.
T ú l a d a g o l á s :  
e s z mé l e t v e s z t é s ,  
ö n t u d a t l a n s á g ,  
h ő s z a b á l y o z á s  
sérülése, csökkent 
légzés, légzésbénulás, 
halál.
Persze ez már a 
végső stádium, de 
mindenképp szólni 
kell róla. Az enyhébb 
tüneteket biztosan jó 
pár kedves Olvasónk is 
átélte. Talán néhányan 
már a nagyobb 
mennyiség hatásait is.
Na de vajon hogyan 
is hat a szervezetre 
az alkohol, hogyan 
éri el a fent nevezett 
hatásokat?
Útja a szervezetben sematikusan így néz ki: száj - garat - nyelőcső 
- gyomor - vékonybél - véráram - máj, agy. Az alkoholt, az 
ételekkel ellentétben, nem emésztjük meg a gyomorban és 
a vékonybélben. Mikor az alkohol eléri a gyomrot, egy része 
változatlan formában átmegy a gyomor sejtjein keresztül és 
bekerül a véráramba. A maradék a vékonybélbe kerül, és onnan a 
véráramba. Még kis mennyiségben is gyomorsav kiválasztására 
ingerli a gyomrot, ezzel éhségérzetet keltve. Iváskor a gyomorban 
levő étel mennyisége befolyásolja az alkohol hatását. Ha az 
alkoholfogyasztás előtt (vagy alatt) sokat eszünk, az lassítja 
az alkohol felszívódásának sebességét (a vérbe jutó alkohol 
mennyisége nem változik meg, csak a felszívódás megy végbe

lassabban). A zsíros ételek, a fehérjékkel együtt - mint például 
a tej és a sajt - képesek megvédeni az alkoholfogyasztót attól, 
hogy gyorsan berúgjon.
A megivott alkohol mennyisége és az adagok gyakorisága 
határozza meg a mérgezés mértékét. A lassú és kis adagokban 
történő ivás időt enged a májnak, hogy sokkal hatékonyabban 
oxidálja az alkoholt, mint gyors ivás esetén. Az eredmény: kisebb 
mértékű mérgezés. A felszívódást követően a drog viszonylag 
egyenletesen eloszlik a testfolyadékokban (a test vízterében), 
könnyedén bejut az agyba, és terhes nőknél a méhlepényen át,

a magzatba is. Mivel 
a vér alkoholszintje 
nemcsak a
f e l s z í v ó d o t t  
m e n n y i s é g t ő l ,  
hanem a fogyasztó 
v í z t e r é n e k  
nagyságától is
függ (nagyobb
víztérben jobban 
eloszlik az alkohol), 
ezért a sovány 
(kisebb súlyú)
emberek általában 
jobban megérzik 
az ital hatását. 
Az alkoholt ezután 
le kell bontania 
a májnak szén
dioxidra és vízre, 
mielőtt elhagyhatná 
a testet. A testbe 
kerülő alkoholnak 
kb. 95%-a a májban 
zajló oxidáció
során bomlik le. 
A maradék 5% 
változatlan formában 
ürül ki - más 
bomlástermékekkel 
együtt - a vizeletben 
és a kilélegzett 
levegőben. A máj 
egyszerre csak
kevés alkoholt
képes lebontani.
Egy alkoholhoz
hozzá nem szokott, 
átlagos felnőtt

szervezete óránként kb. 10 gramm etanolt képes lebontani. Ez
azt jelenti, hogy egy deci 40%-os pálinka (31,6 gramm alkohol)
lebontásához kb. 3 óra szükséges. A fennmaradó mennyiség
addig kering a vérben, amíg a máj képes lesz lebontani.
Nem egy egyszerű feladat összefoglalni, mi mindent kellene 
tudni még az alkoholról. A kereteink behatároltak, mindenesetre 
néhány jó tanácsot ezen felül is olvashattok az alábbi helyeken: 
http://www.palya.hu/dolgozat/, http://adsite.uw.hu/anyagO 1. 
htm, http://www.szertelenul.hu/nyito/droginfo/alkohol.
htm. Érdemes körbenézni. Jó tanácsokat találhattok ezrével,
például a másnaposságra. Végül pedig Carpe diem, igyatok, de
mértékkel!

Krizsu
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Gerinctúra a Radnai havasokban
2005. februárjában a Budapesti Corvinus 
Egyetem Hegymászó- és Barlangjáró 
Szakcsoportja az immáron hagyományos 
téli túrája színhelyéül a Radnai havasokat 
választotta. „Miért éppen Erdély, s miért a 
Radnai havasok?” -  merülhet fel a kérdés. 
Az erdélyi hegységek kiépítetlenségéből 
adódó vadság, a hegygerincek 
körülményesebb megközelíthetősége 
egészen sajátos hangulatot kölcsönöz 
a helynek. Itt is, mint a magasabb 
hegységekben az ember hamar ráeszmél 
fizikumának határaira, de valahogy 
mégis másképp. Itt a hegy a szó szoros 
értelmében a „lábánál" kezdődik és nem 
a több ezer méteres magasságig felvezető 
autóút, vagy sífelvonó végénél. Ez az 
alaphelyzet, innen indul a túra, ilyenkor 
télen minimum másfél méteres hóban. 
Aki elég elszánt, próbálkozhat, az örök 
igazságot nem feledve, végtére is a hegy a 
főnök, akkor is, ha csak 2303 m magas... 
A csapat tagjai: Dr. Nagy Sándor a „Nagy 
Tours” motorja, valamint: Bíró Viktor, 
Deák Szabolcs, Gutermuth Adám, Lünk 
Gergely, Lükő Szabolcs, Mikó Péter és 
Sike Balázs.

Mikor, mivel, hogyan?

Az idő szűkössége miatt személyautóval 
indultunk útnak, Polgár - Nyíregyháza 

Csengersima - Szatmárnémeti 
Máramarossziget útvonalon Borsa 
úticéllal. Odafelé és visszafelé is 
megszálltunk a Huta hágóban lévő 
hangulatos Cabana-ban (turistaház).
Borsa város főutcáján, pénzváltás után 
hamar ráakadtunk a gerincre vezető kék 
csík jelzésre. Tekintettel a település rossz 
útviszonyaira, kénytelenek voltunk az 
autókat egészen lent hagyni. Megkezdő
dött a keresés az alkalmas kocsibeálló hely 
után. Az utcán szembejövő második ember 
barátságosan meginvitált minket saját, 
tágas udvarába. A kommunikáció bajos, 
de nem reménytelen ilyen helyzetekben, 
magyarul itt nemigen tudnak. 
Elhangzottak a mindenhol jól használható 
kulcsszavak: autó, parking, a klasszikus, 
problem, no problem kombináció, némi 
gesztikulációval kiegészítve. így érkeztek 
meg hát az UFO-k, akiket mindenki 
megbámult, ahogy kellett. Nagy tanár 
úr neonzöld műanyag KOFLAH 
bakancsa, a hótalpakkal, jégcsákánnyal, 
hágóvasakkal, polifoamokkal felékesített 
emberes hátizsákok további kételyeket 
ébresztettek a szemlélőkben. Normális 
(helyi) ember ilyenkor nem megy a 
hegyekbe. Pláne ilyen időjárásban nem, 
hisz ekkor már rendesen havazott és sűrű

köd ereszkedett le. Bizonytalanul indult 
hát a túránk!
Szerencsénkre azért mégiscsak ki-kijár 
néhány jóember az erdőre, egy-két szálfát 
eltulajdonítani, és azokat lovas fogaton 
levontatni. E fogatok jól járható nyomokat 
hagynak a hóban, elbírnak egy hátizsákost 
is, beszakadás nélkül. Ugyanis a téli túra 
legnagyobb dilemmája nem más, mint a 
kérdés: beszakadunk-e combig minden 
lépésnél, vagy nem. Ha van kitaposott 
nyom a mély hóban, nagyságrenddel 
könnyebb a gyaloglás. Ha a sors nem ily 
kegyes, kezdődhet a nyomtaposás, ami az 
élen haladótól igen komoly erőfeszítést 
igényel. Aki viszont hátul ballag, az 
szinte semmit sem érzékel az egész 
küzdelemből, hisz a nyomok mélysége 
minden haladó után fokozatosan csökken. 
Máshogy nem megy tehát, a haladók 
sorrendje állandóan változik. Száz szónak 
is egy a vége, volt nyom a kék csíkkal 
jelölt ösvényen! Sajnos nem végig, így 
a forgószínpad beindult. Némileg javított 
a helyzeten, a három hótalpat viselő 
hátrahagyott nyoma, ami kissé elő volt 
tömörítve a bakancsosoknak, akik így 
„csak” térdig süppedtek a hóban. Felfelé 
haladva az időjárás cseppet sem javult, az 
erős szél tovább rontott a hőérzeten. 
Végtére is délután fél négy magasságában 
felértünk a 1780 m-en található Statia 
Meterologica-hoz, ahol szállást is 
kaptunk. A fiatal meteorológus srác 
nem volt optimista a várható időjárás 
tekintetében: „SOMETHING LIKE
THAT”, kellően kihangsúlyozva. 
Feltöltődtünk folyadékkal, étellel, 
meleggel, lelkiekben készültünk a 
gerincre való felkapaszkodásra, ami kb. 
300 m szintemelkedést jelentett 1 km-en. 
A csúcs további 200 m szintre volt a gerinc 
elérésétől. A másnap délelőtt a gerincre 
vezető technikás mászás után az időjárás 
csodálatosan kitisztult, gyönyörű kilátás 
nyílt a hegység főgerincére, amin haladni 
szándékoztunk. A tejfölszerű köd sajnos 
rövidesen visszaereszkedett Nagy Pietrosz 
2303 m-es csúcsára és a fögerincre is. így 
csak az elsőként a csúcsra lépő Nagy- 
Lükő párosnak adatott meg a panoráma 
élvezete. De legalább fenn voltunk és nem 
volt más út, csak előre! Beszálltunk hát 
a főgerincbe, elkezdődött a hullámvasút, 
hiszen a lavinaveszély miatt a gerinc 
csúcsai alatt eloldalazni nem ajánlott. Ez 
a gerinctúra, fel-le a meredek keményre 
fagyott havon, jégcsákánnyal, hágóvassal, 
ereszkedés és újra mászás. Az időjárás 
továbbra is kiábrándító maradt, bár pár jó 
pillanata mégiscsak akadt, ekkor láttunk 
is valamit.

A helyes irány kiválasztását erősen 
akadályozták a rossz látási viszonyok. 
Emiatt vitás helyzet állt elő, a Rubra 
csúcs utáni nyeregben a sátorhely 
kiválasztása körül, nem lehetett érzékelni, 
hol van vízszintes terület. Végül sikerült, 
felállítottuk a sátrakat, indítottuk a 
főzőket, vacsora, tea, hóolvasztás 
holnapra, menekülés a hálózsákba a 
hideg elől, ebben a sorrendben. Üröm az 
örömben, a meleg hálózsákba beeresztett 
hálótárs, a hideg és nedves bakancs. Ha 
kinn marad, reggel képtelenség felhúzni, 
keményre fagy és cukormázként vonja be 
ajég. Na melyik a jobb?
A reggel különösen nehéz ilyenkor, 
elhagyni az egyetlen meleg zugot, felvenni 
a vizes-jeges holmikat a szolid -10 °C-ban.
Az is megvolt, sátorbontás, indulás tovább.
A hajnali tiszta égbolt rövidesen újra 
befelhősödött, jött a menetrendszerű köd. 
Pechünkre. Csapatunk egy része az egyik 
komolyabb sziklás-jeges csúcsmászás 
után eléggé szétszakadozott, itt már 
érzékelhetőek voltak a kondicionális 
és technikai tudásbeli különbségek, és 
volt, akinek a hágóvasa mondta fel a © 
szolgálatot. Az időjárás tovább romlott, ,q  
erős szél temetni kezdte a nyomokat, 
ami a le-leszakadozóknak az egyetlen Ss 
támpontot jelentette a tájékozódásban. 
Döntés megszületett: irány lefelé, kiszállás 
egy közeli völgyön át! Ereszkedés, w 
hótalp, ismét a már említett combig, j  
vagy még tovább süllyedési. dilemma. 
Összességében szépen és jól sikerült 
menekülés volt ez a hegyről.

A tények ismeretében is a Radnai?

Igen. Mi más. Talán valamelyik másik 
erdélyi hegység. Véleményem szerint 
az ember tisztulni is megy egy ilyen 
túrára, szellemileg, testileg. Kimozdul 
megszokott környezetéből, az állandóan 
ismétlődő problémák köréből. Akaratlanul 
is átértékelődik a helyzete. Kapcsolatba 
kerül a természettel, a csapat tagjaival, ez 
a kapcsolat sokszor függőségi viszonnyá 
alakul át, ahol nem mi diktálunk. Ezt el 
kell fogadni, pofon ez az egoizmusnak.
Néha nem árt ez a felismerés. A korszerű 
anyagok, felszerelések javítanak a 
helyzeten, szolgálhatják a túlélést 
is, de nem oldanak meg semmit az 
egyén helyett. A fizikai megterhelés, a 
felfokozott anyagcsere meg köztudottan 
áldásos. Mindezt tudja egy téli túra és 
csak négy nap...

Sike Balázs
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Kitüntetések március 15-én
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Március 15-e alkalmából Egyetemünk több professzorát, és az 
egyetemmel hosszú évtizedek óta kapcsolatban lévő, elismert 
szakembereket is kitüntettek. 2005. március 14-én Magyar 
Bálint oktatási minisztertől a Néprajzi Múzeumban vehette át 
a Magyar Köztársasági Érdemrend tisztikeresztjét Dr. Bemáth 
Jenő, a biológiai tudomány doktora, a Gyógy- és Aromanövények 
Tanszék tanszékvezető egyetemi tanára, a Kertészettudományi 
Kar egykori dékánja, Dr. Csemez Attila, a Tájtervezési és 
Területfejlesztési Tanszék tanszékvezető egyetemi tanára, a 
Tájépítészeti Kar dékánhelyettese, valamint Dr. Jenei György, 
a Közszolgálati Tanszék tanszékvezető egyetemi tanára, a 
szociológiai tudomány kandidátusa. A Magyar Köztársasági

Érdemrend lovagkeresztje kitüntetésben részesült Dr. Deák 
Tibor, a Mikrobiológiai és Biotechnológiai Tanszék egyetemi 
tanára, valamint Dr. Kovács Sándor, a Vezetéstudományi Intézet 
Vezetés és Szervezés Tanszék professor emeritusa.
A mezőgazdaság, ezen belül a kertészet terén végzett sokoldalú 
munkásságáért, nagy népszerűségnek örvendő ismeretterjesztő 
tevékenységéért és életművéért a Magyar Köztársasági 
Érdemrend tisztikeresztje polgári tagozata kitüntetésben 
részesült Dr. Bálint György kertészmérnök, a mezőgazdasági 
tudomány kandidátusa, újságíró.

SZF

Növényvédelmi Tudományos Napok
2005. februárjában 51. alkalommal került 
megrendezésre a már hagyományosnak 
tekinthető Növényvédelmi Tudományos 
Napok a MAE Növényvédelmi Társasága, 
a Magyar Agrártudományi Egyesület 
és az FVM Növény- és Talajvédelmi 
Főosztálya szervezésében. Az idei évben 
a korábbiaktól eltérően nem a Magyar 
Tudományos Akadémia székházában, 
hanem a Kossuth téri METESZ 
székházban zajlottak az előadások,

illetve történt a poszterbemutató. Az 
idén is három szekcióban kerültek 
megrendezésre az előadások, az 
Agrozoológiai, a Növénykórtani, 
valamint a Gyomnövények, Gyomirtási 
Szekciókban. Egyetemünk több 
tanszéke, oktatója és hallgatója is 
képviseltette magát a rendezvényen, mind 
előadással, mind poszterrel, valamint az 
Agrozoológiai szekcióban a technikai 
hátteret is az Egyetem, azaz a Rovartani

Tanszék biztosította.
A rendezvény mindhárom szekciójában 
több tucat előadás hangzott el. A 
hallgatóság soraiban az egyetem hallgatói 
viszonylag nagy létszámban képviseltették 
magukat. Összeségében elmondható, 
hogy a rendezvény a hallgatók számára is 
érdekes volt, jövőre is érdemes rá elmenni, 
és meghallgatni néhány előadást.

SZF

Ötzi, az 5300 éves előd

1991-ben az Ötztali Alpokban egy 
túrázó házaspár egy jégbefagyott ember 
mumifikálódott holttestére bukkant. 
Először azt hitték, hogy egy nemrégiben 
elhunyt ember tetemét találták meg, 
de a feltáró munkák és a tudományos 
vizsgálatok során a tudósok kiderítették, 
hogy a jégbe fagyott múmia 5300 éves. 
A test mellett megtalálták a felszerelési 
tárgyait is. A megtalálási helyéről 
elnevezett Ötzi a legkorábban élt ember, 
akit teljes öltözékében és felszerelésével 
együtt leltek meg, így a tudósok nem 
csa a tetemet, hanem az egykori elődünk 
ezsközeit is vizsgálhatták.
Eőry Béla, aki kísérleti régészettel 
foglalkozik, korabei eszközökhöz 
hasonló szerszámokkal rekonstruálta 
Ötzi öltözetét és felszerelését, így a 
hótalpát, a nehéz köpenyét, a szőrméből

készült lábszárvédöjét, az ágyékkötőjét, 
és a lábán található -  feltételezhetően 
-  nyári sarut. A köpeny -  melyet Ötzi 
hordott -  súlyos volt, ezért ezt a vállán 
átfutó szíjak tartották meg. Talán a 
legérdekesebb „ruhadarabja” a lábbelije, 
mely mogyoróvesszőböl, bőrszíjakból 
és egy szarvasbőr cipörészből álló 
„hótalp” volt. Ez fenntartotta a havon, 
így megkadályozta, hogy elsüllyedjen 
abban. így ez a mai modem hótalp első 
elődjének is tekinthető. A ruházatának 
rekonstruálásából létesített kiállítási 
anyag az ország több múzeumában is 
nagy sikerrel szerepelt.
Egy nemzetközi kutatócsoport Ötzi 
szerveinek izotópos vizsgálata alapján 
megállapította, hogy egykori elődünk 
életének mind a negyven-egynéhány évét 
megtalálása helyétől, az Ötz-völgy felső 
végétöl számított 60 kilométeren belül

élte le, az osztrák-olasz határ környékétől 
délre, a mai Olaszország területén.
A gyermekkorát kisebb tengerszint 
feletti magasságban, a hegygerinctől 
délre, az Eisack- völgy Feldthums 
nevű településének közelében töltötte. 
Férfikorában szülőhelyéről az Alpok 
magasabb régiójába, az Etsch-völgybe 
települt át.
Egykori elődünk haláláról keveset tudunk, 
de feltételezhető hogy erőszakos halállal 
hunyt el. Ötzi teste korábban Ausztriában 
volt elhelyzve, jelenleg Olaszországban, 
Bolzánóban, a helyi múzeumban őrzik.
A témáról bővebben olvashattok a www. 
geographic.hu, www.vendegvaro.hu, 
www.pestiest.hu/rovat/orszagjaro/cikk, 
w w w .sulinet.hu,www.kormend.hu és 
web.interware.hu oldalakon.

SZF

16. oldal



LEPKE III. évf / 3.szám 2005. március

O, azok az elképesztő járágnyok!
Imádok vezetni, imádom az autókat, 
mégsem vállalkoznék arra, hogy
tényleges sorrendet állítsak föl ezek 
között a járgányok között, ezért aztán 
menjünk végig rajtuk ABC sorrendben, a 
teljesség igénye nélkül. Szakbarbároknak 
üzenem, hogy’ ez nem egy összehasonlítás, 
részletezős, szörszálhasogatós írás.
Szerintem!

Akkor kezdjük talán az Aston Martinnal. 
Igen, a „James Bond-járgány”. Azt talán 
közismert tény, hogy az Aston Martin 
brit nemzetiségű márka, amelynek nincs 
vagy csak minimális a szériagyártása, az 
autókat kézzel szerelik össze. Ezt persze 
meg is kell fizetni. Általánosságban igaz

a márkára, hogy mérges kis szörnyekkel 
rukkolnak elő idöröl-időre. A márkán belül 
is személyes kedvencem a DB7 Zagato 
modell, amelynek már a nevéből is kiderül, 
hogy a DB7 modell (amely a legsikeresebb 
Aston Martin modell) alapjaira építették 
az olasz Zagato karosszériaépítő 
műhellyel karöltve. Nem részletezném a 
modell előzményeit, lássuk inkább, mit 
is tud! A látványra panasz nem lehet, azt 
sem lehet mondani, hogy nem ismerhető 
fel az Aston- jelleg: hosszú motorháztető, 
rövid hátsó rész, dupla buborék formájú 
tető, nagyméretű hütőmaszk, még a 
tolatólámpa megformálása is művészi. A 
járgány 18 colos könnyűfém kerekeket, 
és az elődeinél masszívabb fékeket kapott 
(mind a négy keréken blokkolásgátlóval 
kombinált hűtött tárcsafék). És hogy mi 
dobog a szívében: egy V12-es motor, 
amely a hátsó kerekeket hajtja. A 440 
LE-s motor 4,9 másodperc alatt gyorsítja 
fel a közel 1800 kilogrammos kocsit. Azt 
hiszem, a legtöbben közülünk égnek a 
vágytól, hogy kipróbálhasák. El lehet 
kezdeni gyűjteni a pénzt, ugyanis az ára 
meglehetősen borsos. (Kép: http://www. 
carpage.hu/exkluziv02101 .html)

Nem lehet kihagyni a legrövidebb 
felsorolásból sem a Bugatti Veyron -t. A 
Bugatti a WV-konszemhez tartozik, ahol 
2003-ban döntötték el, hogy megépítik 
minden idők legerősebb sportkocsiját.

Azt hiszem ez sikerült is, a Veyron 406 
km/h-t tud, és senkit ne tévesszen meg 
az az adat, amit találni lehet interneten 
a gyorsulására: 14 másodperc alatt 
természetsen nem 100km-re, hanem 300 
km-re gyorsul fel. Legalábbis ezt állítja a 
gyártó. Aki hallotta a motort, azt állítja, 
felejthetetlen. A 16 hengeres csodát két 8 
hengeres motorból illesztették össze 90° 
szögben és a hátsó tengely elé helyezték 
el. Teljesítmény- és nyomatékadatai 
vetekednek egy mozdonyéval. Váltója 
hétfokozatú, szekvenciális, egy 
kapcsolás csupán 0,2 másodpercet 
vesz igénybe, köszönhetően a dupla 
kuplungtárcsás tengelykapcsolónak. Nem 
csak a sebsségre, hanem a luxusra is 
törekedtek az autót tervezők és építők. A 
megszokott bőrborítást ötvözték a modem 
fémborítással, és az alapkarosszéria 
tervezésekor figyelembe vettek akusztikus 
tényezőket is. (kép: http://www.autoweek. 
ni)

Ha elképesztőről beszélünk, akkor 
személyes kedvenceimet nem hagyhatom 
ki. Az első ilyen a Dodge. Behemót, 
bivalyerős terepjáróiról ismert márka 
a látványos új Dodge Ram mellett 
elkészített egy sport pick-up-ot. Igen, én 
is felhúztam a szemöldökömet, amikor 
meghallotam, milyen lehet egy sport 
pick-up. De aztán megláttam: szép! A 
Ram Daytona névre elkeresztelt újdonság 
egy 345 lóerős Chrysler motort kapott. 
A sportosságot pedig kiegészítik a 20 
hüvelykes könnyűfém felnik, és az 
egyéb sportos kiegészítők. Hatalmas 
beömlő a motorháztetőn, a plat végére

szerelt légterelő szárnyak, ezek mind 
alapvető jegyei egy sportautónak. Eleinte

kicsit furcsán hatnak, de én hamar 
megbarátkoztam velük. (Kép: http:// 
index.hu/totalcar/hirek)

A Hummert mindeki ismeri, legfeljebb 
csak nem tudja, hogy amit lát, az az.
Az eredetileg katonai célokra előállított 
márka ma már civil változatban is 
kapható, bár elég ritkán látni, pláne 
Magyarországon. A civil Humwee- 
k méretei jóval alulmaradnak katonás 
testvéreikhez képest, de még így is 
látványosak. A legutóbbi H2 modellt 
a német Geiger tuningcég tette igazán 
feledhetetlenné. A „szörnyszülöttnek” 
titulált gép amúgy sem csekély, 316 lóerős 
motorja helyett első lépésben kapott
egy 589 lóerős szívet. A végsebességet 
nem érdemes kritizálni vagy keveslem, ^  
hiszen hatalmas tömege, cseppet sem sjj
áramvonalas „teste” mellett az a 225 km/h 
még soknak is tűnik. Ehhez kellett találni 
olyan fékeket is, ami ezt az erőt megfogja, Z 
ezért az AP Racing versenyfékekre esett ^  
a választás, amelynek tárcsái 335 milisek 
és hatdugattyús féknyeregből állnak. ^
Egy teszten az autót vezető nyilatkozta: 
„durván fog a rendszer”. Elhisszük,
kipróbálnánk! A szörny 36 colos felnikkel

s
dicsekedhet, egyedülláló a maga nemében. 
(Kép: http://www9.online.rtlklub.hu)

A végére hagytam a Maserati csodáját, az ® 
MC 12-t, amelynek GT versenyváltozata p  
is elkészült már. De nézzük az utcai 
változatot. Áramvonalas, földhöz 
simuló vonalait a Maserati szakemberei 
a Ferrari Maserati Csoportjának 
szakemberivel karöltve álmodták meg.
Titka nem a végsebességében van, bár 
az sem elenyésző (330 km/h), inkább 
a gyorulásában: 3,8 másodperc alatt 
éri el a 100 km-es sebességet. Az utcai 
változatot csak fehér-kék színben lehet 
majd megvásárolni, a hatvnas években 
az America Camoradi Scuderia ilyen 
színekben versenyzett. A gyártók szerint 
meximum 30 darab fog készülni utcai 
használatra. Ez aztán az exklúzív vétel! 
(Kép: www.maserati.com)

GBT
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„Ökogazd” szakirány
Szakirányos bemutatók sorában rám került 
a megtisztelő feladat, hogy dióhéjban 
bemutassam az Ökológiai gazdálkodás 
szakirányt. A „C” épületben található 
Ökológiai és Fenntartható gazdálkodási 

*  Rendszerek Tanszék egymaga oktatja ezt
^  a szakirányt, melyet az okleveleseken

kívül a nappali és levelezős főiskolás 
kertészek egyaránt választhatnak.

^  Ez a szakirány hivatott a környezettudatos,
czj fenntartható gazdálkodás tanait oktatni.

A Biogazdálkodás, biotermékek 
^  előállításának oktatása több szakirányos
J  „B” tárgy oktatási keretein belül folyik,
^  ahol megismerkedhetünk az ökológiai

szemléletű növénytermesztés, állattartás, 
ökotoxikológia, ökológiai növényvédelem 
elméleti alapjaival; mindazokkal a 

^  tudnivalókkal, amelyek a biotermékek
előállításában, minősítésében,
ellenőrzésében fontosak.

^  A szakirány elvégzéséhez szükséges
tárgyakat az Ökogazd tanszéken kívül 
a Rovartan, a Szőlő, Gyógynövény és 
Marketing Tanszékek oktatják. Ezek 
például a Fitoterápia, Környezetkímélő

szőlő, Hasznos rovarok és biológiai 
védekezés, valamint a Néprajz L, mely 
helyére a tanszéknek új tárgyat kell 
választania, hiszen Deáky Zita tanárnő 
sajnos elhagyta egyetemünket, és 
Gödöllőre igazolt.
A gödöllői kapcsolat ápolásaként Szemán 
tanár úr a Gyepgazdálkodás rejtelmeibe is 
bevezeti az Ökogazdos szakirányosokat. 
Az ökotoxikológia tantárgyat Darvas Béla 
(MTA-NKI) tartja. A terepgyakorlatokon

különböző biogazdaságok látogatásával 
szélesíthetjük tapasztalatainkat.
Mivel a természet- és környezetvédelem 
napjaik egyik legégetőbb kérdése, 
mindenképp várható a biogazdaságok 
számának növekedése, így szükség 
van ilyen képesítésű szakamberekre. 
Az „ökogazd” területein belül szinte 
mindegyik területen foglalkozhatunk 
ökológiai szemléletű termesztéssel, a 
zöldségtermesztéstől a növényvédelemig, 
a marketingtől a környezetgazdálkodásig, 
így az ökológiai gazdálkodás minden 
szakterülettel kapcsolatba hozható. A 
lehetőségek tágak, a hallgatók száma 
magas, bár a konvencionális illetve 
integrált termesztés hívei nem Ígérnek 
nagy fej lődést az ágazatnak, az egészséges, 
biztonságos élelmiszer előállítás piaci 
igénye mégis nőttön nő. Aki többet 
szeretne megtudni a szakirányról, vagy 
a biogazdálkodásról, sokat olvashat az 
interneten, javaslom elsőként a tanszék 
honlapját: anubis.kee.hu (www nélkül!)

Krizsu

Győr, a folyók városa
Arrabona - Jauriensis -  Raab, sőt, ha olaszul is emlegetni 
akarom, akkor Giavarino. Persze, ma már senki sem használja 
ezeket a régi városneveket. Győr egy gyönyörű barokk város 
félúton Bécs és Budapest között, ahol a Rába eléri a Dunát. 
Érdemes a városba ellátogatni, egész évben színes programok 
állnak az érdeklődök 
r e n d e l k e z é s é r e .
H a g y o m á n y o s a n  
minden évben
megrendezik a Győri 
Barokk Napokat,

O  a nemzetközi
. művészfilm, jazz-

Óm és ethno fesztivált, 
a Mediawavet, a 

^  terményáldást, a 
Könyv Szalont, a 
Néptáncfesztivált, a 
győri búcsút, s minden 
egyes negyedévre jut 
egy-egy az évszak 

^  nevét viselő kulturális 
gj fesztivál, amelyek 

keretein belül számos 
® nívós koncertet, 

előadást hallgathat a 
közönség a Rábán, 
a Duna partján, illetve a Győr vásárterén felállított ideiglenes 
színpadokon.
Győrben található a Széchenyi István Egyetem, melyet mindenki 
csak ’ SZIF’-nek hív, és az Apáczai János Tanítóképző Főiskola.

Ennek egyértelmű velejárója, hogy rengeteg szórakozóhely 
és egyéb híres-neves vendéglátó-ipari egység található a 
belvárosban. A SZIF közvetlen szomszédja a már Bahnhof névre 
hallgató, bár mindenki által csak Lapos Tanszéknek nevezett 
beülős- iszogatós-bulizós hely, mely nyáron zuhanyzóval várja

vendégeit, hisz 
egyik bejárata pont 
az Aranypartra néz, 
mely a fiatalok 
kedvenc szabad 
strandja. Ha valaki 
hét közben szeretne 
bulizni, sétáljon 
végig a Duna 
melletti töltésen, 
hisz az összes 
régi csónakházat 
s z ó r a k o z ó h e l l y é  
alakították át.
Ha a kedves 
l á t o g a t ó n a k  
szerencséje van, épp 
kifoghat egy-egy 
olyan estét, mikor 
az állandóan úton 
lévő Győri Balett 
is a főhadiszállásán 

tartózkodik. Érdemes megnézni egy-egy előadásukat.
Sok szeretettel vár minden kedves érdeklődőt Győr városa!

máj na

18. oldal
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Story of „last pöpp”
(Az utolsó szál cigaretta története)

7

Bizonyára tartozom egy kevés 
magyarázattal a cimet illetően. A „pöpp” 
az én baráti körömben a cigaretta. Az

elnevezés nem holmi egyszerű cigarettát 
takar, hanem „A cigarettát”. Ezek a 
cigaretta-szálak nem villamosmegállóban 
és előadások közötti szünetekben elfüstölt 
cigaretták. Baráti körben, kellemes 
környezetben, késő este elszívott kellemes 
füstölnivalók. Társulhat hozzá némi 
lazító ital, néhány csendes szó, harsány 
beszélgetés, vagy akár súlyos hallgatás 
is. Mennyisége nem meghatározott, egy 
és öt szál közé tehető (alkalmanként 
azonban nem megszámlálható... ©). Ez 
tehát a „pöpp”. Ennek különleges válfaja 
a „last minute pöpp”. Ez elalvás, esti 
elbúcsúzás előtti utolsó cigarettát takarja 
az én barátaimnál.
Ebből a levezetésből született meg 
a címben szereplő „last pöpp”, mely 
nálam az utolsó elszívott szál cigarettát 
takarja. Immáron két és fél hónapja tiszta 
vagyok.
Története nem különösebb, biztosan 
nagyon sokan vannak, akik így hagyták 
abba a cigarettázást. Sokat törtem a 
fejemet, hogyan 
lehetneabbahagyniezt 
a nyomorult szokást.
Néha már komolyan 
ott tartottam, hogy 
befizetek egy kúrára 
(„...mi 30 perc alatt 
l e s z ok t a t j uk . . . ” ), 
vagy veszek
magamnak egy
csomag nikotinta
paszt és telenyomom 
vele a bőröm minden 
négyzetcentiméterén, 
ahogy azt az Argó c. 
filmben is láthattuk.
Én történetesen 
karácsony előtt
utaztam haza

szülővárosomba, és egy reggel 
fodrászhoz mentem az ünnepek előtt, 
hogy kihámozzanak elcsúszott kollégista 
búrámból. Hazafelé tartva immáron új 
frizurámtól torz fejemmel, három év 
dohányzás után kegyetlenül leaszfaltozott 
tüdővel, rágyújtottam a zsebemben lévő 
utolsó szálra. A második slukk után mintha 
megrohantak volna a fejemben lévő, 
mindig elfojtott gondolatok: „Igazából 
miért jó ez nekem? Büdös vagyok tőle, 
barátnőm sem szereti ha cigizek, akkor 
meg minek? Tényleg, hogy is van a tüdőm 
mostanában?”
Ilyen, és még számtalan hasonló gondolat 
járt a fejemben. Nekem, aki napi egy
másfél dobozzal szívott, nekem, aki 
imádok füstölni, aki imádja a „pöpp” 
minden fajtáját, aki szeret a barátaival 
„pöppölni”! Én, aki reggel átestem a 
szobámmal szemben lévő dohányzóba és 
cigimet a számban lógatva, forró kávét 
szürcsölve kezdtem a napot! Eszembe 
jutott egy középiskolás dolog is, akkor 
hazafelé baktatva, miután elnyomtam a 
cigit. Élelmiszeripari szakközépiskiolába 
jártam hat évig, és elég kemény 
kémiaoktatásban részesültünk Hajós tanár 
úr jóvoltából, aki a világ legkeményebb, 
de legigazságosabb tanára is. Mániákusan 
üldözte a dohányosokat. Aki dohányzott 
az osztályban, vagy dohányozni látta 
valahol, annak külön kellett tudnia 
feleléskor a nikotin és nikotinsav-amid 
képekét és az összes tulajdonságát 
oda-vissza. A dohányosoknak ez volt a 
beugró... Akkor én még szerencsére nem 
dohányoztam.
Ha ilyen gondolatok járnak a fejemben, 
akkor -  mondtam magamban -  ez a 
vég! Most tényleg abba kell hagyni. És 
eldobtam a cigarettát, eltapostam, (még

haragudtam is rá!)
Másnap reggel még ritka boldog voltam, 
hogy milyen kemény egy gyerek vagyok 
én! Aztán elkezdődött a kínlódás. Az a 
három év bosszúért kiáltott. Éreztem a 
karomban, a fejemben, a véremben a 
cigaretta hiányát.
A jól bevált mozdulatokét, a doboz 
feltépésétöl a cigi kivételéig...az első 
slukk hiányát. Ekkor kellett nagyon 
erősnek lennem. Kibírtam. Egy hétig, 
két hétig, egyre tovább. Jöttek közben 
a tűzkeresztségek: szilveszteri buli, 
baráti party-k, névnapok, születésnapok. 
Kibírtam. Most itt ülök a számítógép 
előtt, gépelem a kis történetemet és 
vágyom egy cigarettára. A szerveztem 
még mindig követeli, de fejben már 
tudom, hogy sokkal jobb így. Igazából 
a cigaretta egy dolog miatt hiányzik: 
nálam mindig az jelentette a pihenést, a 
nap végét, ha felmentem a kollégiumba, 
leültem a barátokkal, haverokkal elszívni 
pár szál cigit. Amellett át lehetett beszélni 
a nap történéseit, az aktuális problémákat, 
gondokat. Rengeteg vitát, félreértést el 
tudott simítani egy közös dohányzás, a 
másik kínálása egy „pöppel”. Persze azért 
vannak pozitív visszajelzések! Az órákon 
kevésbé vagyok álmos, jobban tudok 
koncentrálni, elismerő szavakat kapok 
dohányos ismerőseimtől, és persze ott van 
az érzés: Igen! Megcsináltam!
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mandulamütét és térdsérülés, valamint 
influenza sújtja a csapatot. (Persze nem 
lehet mindent erre fogni, de értékes 
embereket kell mellőzni akár az egész 
bajnokságra is.) Az alapszakaszból 
van még hátra két meccs. Ezeket 
mindenképpen meg kellene nyerni, ha 
az első három hely közül az egyiket 
meg szeretnénk szerezni!

Sportbál

Az idén április 15-én, pénteken 
kerül megrendezésre a Sportbál. 
A belépőárak a tavalyi árakkal 
megegyeznek: elővételben 600Ft, 
22:00 óráig a helyszínen lOOOFt, 
22:00 órától pedig 1200Ft.
Az idei bált is a Testnevelés Tanszék, 
a sportegyesületek és a HŐK szervezi. 
A szervezők várják ötleteiteket és a 
„segítő kezek” jelentkezését! További 
részleteket a plakátokról tudhattok 
meg.

HZS

Foci

Sajnos a bajnokság még nem indult el, ezért 
egyetemünk csapatait érintő eredményekről 
beszámolni nem tudok. Nézzük inkább, hogy 
jelenleg milyen focival kapcsolatos ténykedések 
zajlanak a tornateremben. Kezdj ük is a nagy 
látogatottságnak (főként a somogyis kollégisták 
révén) örvendő éjszakai focival. A labda 
szerelmesei kedden és szerdán este 10-kor 
gyűlnek össze a sport templomában, és egészen 
éjfélig hódolnak szenvedélyüknek. Ha valakinek 
van kedve velük tartani, nyugodtan jelenjen meg 
a fenti időpontban, szívesen látják. Ha valaki 
inkább a kevésbé fárasztó és korai lefekvést 
biztosító megoldásokat szereti, akkor ajánlhatom 
a második szabad-foci lehetőséget: ezt úgy 
nevezik, hogy edzés, de ne rémítsen el senkit 
se ez a megjelölés. Csupán önfeledt szórakozási 
formáról van szó, amivel csütörtökönként délután 
6-tól 8-ig ismerkedhetnek az érdeklődők.
Ha pedig már mindenki kellőképpen bemelegítette 
focitudását, akkor majd elkezdjük a hagyományos 
évfolyam-bajnokságot a salakpályán. Azt előbb 
persze rendbe kell rakni, amihez már előre is 
köszönöm -  a Testnevelési Tanszék nevében 
-  a lelkiismeretes futballisták segítőkészségét. 
Szóval, ha ez is megvan, és szépen ki is 
tavaszodik, akkor április eleje felé elkezdhetjük a 
bajnokságot. Addig is sok gólt kívánok!
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If you want a job in the USA then let CCUSA arrange for you to 
meet in person with an American employer and get a job on the 
spot.

Be accepted “at least 1 week before” (the fair date) and we 
will arrange FREE transportation to meet face-to-face with the 
employers.

Work Experience USA Camp Counselors USA
Job Fair Camp Fair

Bratislava, Slovakia Prague, Czech Republic
18 February 2005, Friday 3 March 2005, Thursday

1.00pm - 5.00pm 1.00pm - 5.00pm
For more information visit our website, telephone 36 1 2447941 
or email hungary@ccusa.com.

Hungarian Labor Office Reg. # 46537-4/2004-0100-319

K osárlabda

A fiúk a tavaszi idényben az eddig 
lejátszott meccsek alapján a 4-5. 
helyen állnak. A csoport egyébiránt 13 
csapatból áll, így ez az eredmény nem 
rossz, és még van 5 mérkőzés hátra. 
Farkas Balázs tanár úr kissé 
elkeseredett, na nem az eredmény, 
hanem sokkal inkább az utánpótlás 
hiánya miatt. Sajnos a csapattagok 
nagy része már végzős, és az 
elsősök nem nagyon aktivizálhatóak. 
Ezúton is felhívnám minden kedves 
sportolni vágyó fiatal figyelmét, 
hogy a lehetőségek adottak. Tessék 
kihasználni!

K ézilabda

A tavaszi idényben eddig szünet volt 
a Budapesti első osztályban. Az első 
mérkőzés március 20-án lesz. (Siketek 
Sportcsarnok- Könyves Kálmán

körút)
A budapesti egyetemi bajnokság 
tavaszi fordulója is a hétvégén kerül 
megrendezésre. A férfi és női csapatok 
március 19-én, szombaton mérkőznek 
meg. A helyszínt a mi egyetemünk 
adja, tehát gyertek minél többen 
szurkolni. Mindkét csapat esélyes 
a győzelemre.8:30-tól délutánig 
szeretettel várnak mindenkit a Szüret 
utcai sportcsarnokba.

Röplabda

A fiúknak eddig egy meccse lett volna, 
de a csapatunk egy játékosának késése 
miatt ez elmaradt, ugyanis a bíró 20 
perc várakozás után lefújta a még el 
sem kezdődött mérkőzést. A győzelem 
az ellenfélé lett. A bajnokság további 
menetétől függően lehet, hogy még 
sort kerül az elmaradt mérkőzés 
lejátszására.
A lányok három összecsapásukból 
háromszor alulmaradtak. Sajnos

w w w . c c u s a . c o m Mikó Péter
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Vélemény a „LEPKE”-ről
Kérdőívünkben szeretnénk megtudni tőled, kedves Olvasó, 
hogy Te mit gondolsz a Lepkéről. Ez fontos, hiszen ez a lap az 
Egyetem hallgatóiért, tehát Érted is van, ezért tudnunk kell, mi 
tetszik Neked, és mi nem, miről olvasnál szívesen az egyetemi 
lapban. Ehhez azt kérjük Tőled, hogy kitöltés és kivágás után 
legyél szíves bedobni ezt kérdőívet a HŐK előtt erre a célra 
elhelyezett dobozba. Együttműködésedet köszönjük! Reméljük, 
hogy sokáig az Olvasóink között tudhatunk.

c) Közepes.

d) Túlságosan tényszerű.

e) Túlságosan lehet érezni az újságírók véleményét.

f) Nem tetszik.

Lepke Szerkesztőség

1. Mikor találkoztál először a Lepke című újsággal?

a) Dátum sacc-per-kábé: ..............................................

6. Hogyan tetszik a lap nyelvezete?
(Több válasz is megjelölhető.)

a) Nagyon tetszik.

b) Tetszik.

b) Először találkozom ezzel az újsággal (húzd alá, ha ez a 
szörnyű igazság).

2. Rendszeresen olvasod a lapot? a) Igen b) Nem

3. Amennyiben rendszeres olvasó vagy: hogyan jutsz hozzá?

a) Utánajárok hogy hol kaphatok belőle, elmegyek a HÖK-be is, 
hogy megtaláljam.

b) Ha olyan helyeken járok, ahol már láttam kirakva, figyelek, 
hátha meglelem.

c) Valahogy a kezembe akad.

4. Hogyan tetszenek az újságban szereplő rovatok, illetve 
témák?
(Több válasz is megjelölhető.)

a) Szerintem nagyon jók.

b) Sok érdekeset találok bennük.

c) Lehetne több rovat is, hogy változatosabb legyen.

c) Nem tetszik.

d) Túl hivatalos.

e) Túl laza.

7. Szerinted mivel kellene még foglalkoznunk, milyen új 
rovatnak örülnél?

8. Lenne kedved cikket írni az újságba?

a) Igen b) Nem.

Ha igen, megadnád a nevedet és az elérhetőségeidet, hogy 
személyesen is megkereshessünk?

Név:.............................................. ,tel.:........................................ ,
e-mail cím :....................................................

9. Fontosnak tartod- e hogy a karainknak legyen saját 
hallgatói lapja?

a
*0
ai
-a
*
a.
a

a

<

>
z
‘W

§
a
a

d) Nem tetszenek a rovatok és a témák, számomra nem túl a) Igen, szerintem jó, hogy valaki tájékoztat bennünket, ^  
érdekesek. hallgatókat.

5. Mi véleményed a témák feldolgozásának minőségéről?
(Több válasz is megjelölhető.)

a) Nagyon jó, tetszik.

b) Tetszik.

b) Nem, szerintem nem szükséges, hogy legyen. 

11. Szeretnéd olvasni a jövőben a LEPKE-t?

a) Igen. b) Nem.
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►
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A megfejtés leadási határideje: 2005. április 12.. kedd. A helyes megfejtők közti sorsolás 2005. április 13-án. szerdán, az ÉTK-KeTK HŐK irodában lesz 11 
órakor. A beküldők között \  érmés László: Hulladékgazdálkodás, hulladékhasznosítás. Lelkes Lajos (Szerk.): Magyar borhagyományok, borivási szokások, 
valamint Szabó János - V. Hegyi Ildikó (Szerk.): Virágkötő iskola című könyveit sorsoljuk ki Előző játékunk nyertesei: Horváth Béla, Nagy Orsolya, valamint 
Endrédi Glória és Topor Erika. A múlt havi megfejtés: “Nem tudom, de ha ennyire érdekel, megnézhetem a tárcáját.”
A nyereményjátékban csak a Budapesti Corvinus Egyetem hallgatói vehetnek részt. A nyereményjátékban nem vehetnek részt a Lepke Szerkesztőség tagjai.

NÉV:...................................................................................KAR:......................
E-MAIL CÍM:.................................................................... TELEFONSZÁM:

MEGFEJTÉS:.............................................................
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Feleztünk
Minden résztvevő csapatnak gratulálunk a 
sikeres szerepléshez! Ajövő harmadévesei 
készülhetnek, hogy felülmúljanak titeket! 
Nagyon örültünk, hogy idén végre minden 
kar harmadévesei képviselték magukat a 

vetélkedőn.
Volt meglepi is a 
bulin: egy csodálatos 
piros EVŐ 8 parkolt 
be a „K” épületbe, 
igen be; hiszen még 
1 km-t sem ment 
saját „lábán’’. Csak 
csodálni, és beülni 
lehetett (dolgozunk 
az ügyön, hogy 
miután teljesen 
feltuningolják, akkor 
a májusi KEK- 
NAPON bemutassuk 
nektek!!!) De ez 
még nem minden. A 
parkolóban álló, új 

Mitsubishi Colt-ot lehetett tesztvezetni a 
Villányi úton, persze előtte a szondát meg 
kellett fújni, és mindezt ingyen.
A Büfészinten rock-tombolás volt, 
összesen 5 zenekar csaphatott a húrok 
közé. Ilyen még nem volt a KEK-en. 
Talán sok is volt egyszerre. Mindenesetre 
a Büfészinten, csak meglehetősen nagy 
erőfeszítések árán 
lehetett átjutni. Ezek 
szerint csak szükség 
van a rock zenére az 
egyetemen! Ez nem 
kérdés, ezután se 
lesz, bár valószínűleg 
a későbbiekben 5 
zenekar nem fog 
fellépni egy este 
(ráadásul akkor 
Szurdoki Marcinak 
és Peppéneknem lesz 
munkája többet).
A Díszteremben

tombolt DJ Leonardo, szokás szerint 
fergeteges volt a hangulat, most kicsit 
Best Of-ra vette a stílust, de a lent tomboló 
rock mellé ezt kérte tőle a közönség. A 
Díszteremben tele voltak még az utolsó 
sorok is. Faltól-falig táncoltak, nem 
hittem volna, hogy ennyi ember egyszerre 
ropja majd. A ház falát szerencsére nem 
sikerült kirúgni, és károk nélkül várhatja 
a „K” a következő bulit. Gyorsan eltelt 
az éjszaka, hajnalban a hazatérni vágyók 
kígyózó sora rohanta meg a kedves gyros- 
os néniket, akik lelkesen árulták az éhen 
halni -  nem -  vágyóknak az elemózsiát. 
Reméljük senki sem tért haza csalódottan! 
Elcsigázva, eláradtan, de elégedetten 
annál többen! Következő buli a KEK- 
en a Sportbál lesz, melyet a Testnevelés 
Tanszék szervez, 2005. április 15-én. 
Mindenki jöjjön bulizni, hogy ezzel is 
támogassuk a Tanszéket!
Még egy kérés a rendezőktől felétek. 
Mindenki vigyázzon az értéktárgyaikra, 
mert nagyon sokan elvesztettétek a 
cuccaitokat, és azokat sajnos az esetek 
többségében, nem tudjuk mi sem 
előkeríteni.

Krizsu

másrészt a Ti nagy számú részvételetek 
miatt, egy fergeteges buli kerekedett a 
végére.
Két szinten szólt a zene, a dékáninál pedig 
egy „csendes kis sörözőben” pihenhettek 
meg a táncban kifáradt társaitok. Persze a 
szokásos vetélkedő most sem maradhatott 
el! A kb. két órás programon résztvevő 
csapatok nemigen csalódhattak. A 25 
fős szervezőbizottság kitett magáért, 
a többhetes készülődés meghozta 
gyümölcsét. Külön köszönet illeti őket, 
különösen Balogh Gabót, aki összefogta a 
lelkes, IV. évfolyamos, Okleveles kertész 
szervezőket. Az alapgondolat, hogy a 
csapatok bábákkal lépkednek társasjáték
táblán, zseniális volt. A rendezők a 
bónuszmezőre érve általában alkoholos 
nedű fogyasztására késztették a szerencsés 
csapatokat. Eszméletlen feladatik voltak a 
felezős csapatoknak, például egyenruhást 
kellett keríteniük plusz pontokért. A 
vetélkedőt végül a Lecsósok nyerték.

2005. március 11.20: 00: az idei felezőbuli 
egy kicsit más volt, mint az eddigiek. 
Egyrészt, mert a korábbi helyszínt jelentő 
„menza” és a tavalyi „A” épület helyett 
a „K” épületben került megrendezésre,
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BUDAPESTI CÖRVINUS EGYETEM 
BUDAI ARBORÉTUMA
BUDAPEST, XI. KERÜLET VILLÁNYI ÚT 29-43.
BONSAI, KAKTUSZ, ÉS ORCHIDEA KIÁLLÍTÁS, VIRÁGKÖTÉSZETI BEMUTATÓ 
MESTEREK UTCÁJA, REFORMSÁTOR, TÖKMAG JÁTSZÓHÁZ A MESEKERTBEN
A RENDEZVÉNY FŐVÉDNÖKE MOLNÁR GYULA 
BUDAPEST XI. KERÜLETI ÖNKORMÁNYZAT POLGÁRMESTERE
NYITVA TARTÁS: 9 .0 0  - 19.00 ÓRÁIG (A PÉNZTÁR 18.00 ÓRAKOR BEZÁR.)
SZERVEZŐ: ASSA KFT. WW W.ASSA.HU: TELEFON: 06 /1-365-0894
w w w . d i s z n o v e n y k ia l l i t a s . h u

FÓ MÉ V I AT AM O GA TCIN  K ouno MagyarRádió TAM OCATÖNK: COPY GENERAL
Nyomtatás és fénymásolás
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